
Protokół Nr IV/19

z  IV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach,  która  odbyła  się  w  dniu
23  stycznia  2019  r.  w  sali  Nr  4  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach
ul. Zamkowa 16.

Stan Radnych – 23
Obecnych –  22
Lista obecności radnych Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1
do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski otworzył o godz. 13.00 IV sesję
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach.  Powitał  Radnych,  Prezydenta  z  jego
najbliższymi współpracownikami oraz pozostałych zaproszonych gości. 

Ad.2.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  wraz
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został radnym
porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.
(Zał. Nr 2)

Rada  Miejska  uczciła  minutą  ciszy  pamięć  Prezydenta  Gdańska  Pawła
Adamowicza.

Ad.3.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  protokoły:
Nr  II/18 z dnia  28 listopada 2018 r.  i Nr  III/18 z dnia  19 grudnia  2018 r.
zostały wyłożone w Biurze Rady Miejskiej do wglądu w ustawowym terminie.
Do  treści  protokołów  nie  zgłoszono  uwag,  wobec  tego  uważa  protokoły
za przyjęte.

Ad.4.
dot.  Powołania Komisji Uchwał i Wniosków.
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski zaproponował do Komisji Uchwał
i  Wniosków  radnych:  Gabriela  Grzejszczaka,  Antoniego  Hodaka  i  Alicję
Jóźwiak.  Zgłoszeni  kandydaci  wyrazili  zgodę  na  pracę  w  Komisji  Uchwał
i Wniosków. 

Następnie  wobec  braku  innych  propozycji  prowadzący  obrady,
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poddał  pod  głosowanie
zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków. 
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Głosowanie:  za  przyjęciem  ww.  składu  –  21,    przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0 . Ww. skład Komisji został przyjęty jednogłośnie.

Ad.5.
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych
zarządzeń,  przygotowanych  projektów  uchwał,  ważniejszych  decyzji
oraz spotkań za okres od 13 grudnia 2018 roku do 18 stycznia 2019 roku.
(Zał. Nr 3)  W uzupełnieniu materiału przekazanego na piśmie i sprawozdań
Prezydent  Miasta poinformował,  że remont linii  tramwajowej  i  przebudowa
ulicy Zamkowej  coraz bliżej.  Miasto otrzymam 11,8 mln zł  dofinansowania
do projektu „Łódzki Tramwaj Metropolitalny”. Dzisiaj marszałek województwa
poinformował o decyzji.  Jest  to maksymalna kwota możliwa do uzyskania,
po tym jak Ministerstwo Inwestycji i Rozwoju wyraziło zgodę na przesunięcie
pieniędzy  państwa  pochodzących  z  Kontraktu  Terytorialnego  dla
Województwa Łódzkiego i wsparcie przez Urząd Marszałkowski w szerszym
niż  dotychczas  zakresie  projektów  związanych  z  transportem,  w  tym
pabianickiego. Przyznanie dodatkowego dofinansowania z budżetu państwa
uzupełni  w  części  brakującą  kwotę  w  przetargu  na  wykonanie  inwestycji
tramwajowej.  Oferty  dwóch wykonawców zachowują  ważność do 8  lutego
i  11  lutego,  trzecia  –  do  początku  kwietnia.  Decyzję  Marszałka  musi
potwierdzić  teraz  ministerstwo.  Również  u  Pana  Marszałka  jest  wniosek
z prośbą o wydłużenie realizacji tego projektu w związku z tym, że to spięcie
finansowe  trwało  dość  długo.  W  dniu  wczorajszym  były  analizowane
możliwości  finansowe  Miasta  i  w  związku  z  tym  zostanie  dopełniona
brakująca kwota 16 mln zł, która będzie po stronie Miasta.  Pozostaje sporna
kwestia  kosztów  kwalifikowanych  w  wysokości  5.800  mln  zł  w  „projekcie
komunikacyjnym”, o którą wystąpił  Urząd Marszałkowski.  Chodzi o sposób
zapisu  w  ogłoszeniu  zamieszczonym  w  Dzienniku  Urzędowym  UE,
wynikający wprost z ograniczeń technicznych – limitu znaków w formularzu.
W chwili obecnej są dwie interpretacje ministerstwa, które są sprzeczne ze
sobą  i  dlatego  możliwe  jest  rozpatrzenie  tej  kwestii  przez  sąd  lub
przeniesienie tej kwoty na inne zadanie w ramach tego samego programu.
Nie wpłynie to jednak na wartość dofinansowania całego projektu. Propozycja
wspólnego działania  w zakresie  przejazdu na ul.  Lutomierskiej  w związku
z inwestycją PLK i ŁKA. Na liniach MZK jeździ już 6 autobusów hybrydowych,
kolejny  wyjedzie  w  ciągu  tygodnia.  Dostawa  pierwszej  partii  autobusów
hybrydowych  (łącznie  10)  powinna  zakończyć  się  na  przełomie  stycznia
i lutego, pozostałych do końca maja. Każdy z 18 autobusów hybrydowych ma
inny napis na bocznej szybie. Przedszkole Miejskie nr 14 pod koniec grudnia
przeprowadziło się do starej siedziby przy ul. Odrodzenia. Do konkursu na
dyrektora SP nr 14 zgłosiła się jedna osoba. Konkurs 30 stycznia. Do czasu
wyboru pełniącym obowiązki pozostaje zastępca dyrektora. Od 4 to 15 lutego
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rodzice  mogą  składać  deklaracje  o  kontynuowaniu  wychowania
przedszkolnego dla dzieci już uczęszczających. Nabór rozpocznie się w dniu
28 lutego. W przedszkolach szacunkowo będzie ok. 500-550 miejsc. Od 1 do
28.02 – składanie zgłoszeń i wniosków o przyjęcie do szkoły podstawowej.
MOSiR ogłosił przetarg na budowę pumptacka, czyli wyczynowego toru dla
rowerów  na Lewitynie. Kolejną atrakcją byłby park linowy – trwają  rozmowy
o  wydzierżawieniu  terenu.  Zakończył  się  pierwszy  etap  prac  związanych
z budową  pawilonu dla kotów przy ul. Partyzanckiej: przygotowanie terenu
i  wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej.  Prowadzone  są
rozmowy o wytyczeniu dojazdu p.poż.  Rozdzielono 227.800  zł  dotacji  dla
klubów sportowych na utrzymanie bazy niezbędnej do szkoleń i organizacji
zawodów.  Otrzymały  ją  PTC,  Zjednoczeni  Pabianice,  Pabianicki  Klub
Sportów  Wodnych  i  Klub  Strzelecki  „Walter”.  Ogłoszony  został  nabór
wniosków na  szkolenie  dzieci  i  młodzieży  w  poszczególnych  dyscyplinach
sportu, organizację  zawodów  oraz  udział  w  imprezach  sportowych.
Do podziału jest 550.000 zł.

Radny Włodzimierz Stanek zapytał, czy brakująca kwota 16 mln zł do spięcia
finansowego będzie z tytułu obligacji, czy środków własnych, ponieważ Pan
Prezydent udzielił w jednym z wywiadów, że jest możliwość sfinansowania ze
środków  własnych.  Zapytał  o  projekt  autobusowy,  czy  wystąpiły  jakieś
perturbacje,  że  Urząd  Marszałkowski  obciął  o  25% kwotę  dofinansowania
z uwagi na  niedopełnienie jakiś formalności.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  potwierdził,  że  w  chwili  obecnej
zakładają,  że  będzie  trzeba  wziąć  całą  kwotę  obligacji.  Będą  się  starali
z  Panią  Skarbnik  wykonać podobny ruch,  jaki  już  został  zastosowany na
jednym z projektów,  polegający na tym, że zaplanowane zostanie wzięcie
obligacji,  ale  w  momencie  pojawienia  się  w  kwietniu  własnych  środków
finansowych będą się zastanawiali, czy zostaną wzięte i w jakiej wysokości.
Ważna  jest  kwestia  terminu  realizacji  tego  projektu.  Jeżeli  uda  się  go
przesunąć w czasie o rok to również to finansowanie zmieni się w mieście
i  będą  dążyli  do  tego,  aby  nie  brać  obligacji.  Na  pewno  nastąpi
przystopowanie z innymi  inwestycjami zaplanowanymi na ten rok i  będzie
można je rozpocząć realizować dopiero od 2020 roku.  Jest  to kwestia  do
ustalenia  w  marcu  br.  kiedy  będzie  wynik  roku  2018.  Jest  rozbieżność
interpretacyjna z naszym projektem komunikacyjnym. W momencie, kiedy był
rozpisywany  przetarg  na  autobusy  była  inna  interpretacja  i  w  momencie
przeprowadzonej kontroli też była inna interpretacja. W związku z tym, że jest
to kontrola przeprowadzona w trakcie całego projektu, na który składają się
cztery zadania to można wystąpić do sądu,  gdyż wg wszystkich wskazań
i obecnych interpretacji ministerstwa Miasto powinno tę kwestię wygrać, lecz
problem polega na tym, że już zostały wydane w listopadzie pewne decyzje
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ale  jest  druga  propozycja,  aby  tę  kwotę  6  mln  zł  przenieść  na  inne  trzy
zadania  w  ramach  tego  samego  projektu.  W  związku  z  tym,  że  nie  jest
rozliczony,  to  można  do  25%  przerzucać  koszty  kwalifikowane  między
poszczególnymi zadaniami. W zależności od tego jak będą się kształtowały
kwestie  przetargów  i  zamówień  to  będą  podejmowane  decyzje  w  tym
temacie.

Radny  Włodzimierz  Stanek  zapytał,  o  sprecyzowanie  daty  i  czasokresu
interpretacji tych przepisów. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział,  że problem pojawił  się
wówczas,  kiedy  nie  były  dostosowane  i  kompatybilne  przepisy  unijne
z prawem krajowym. W związku z tym nie było możliwości, aby taki sam opis
zamówienia  pojawił  się  w naszym biuletynie,  jak  również w biuletynie  UE
i dlatego też były wydawane różne interpretacje przez ministerstwo. W chwili
ogłoszenia  przetargu  było  mówione,  że  do  momentu  do  którego
wyczerpujemy liczbę znaku, reszty nie publikujemy, a następnie pojawiła się
interpretacja, że powinno się ciąć wyrazy i robić kropki, przecinki. Natomiast
teraz pojawiła się interpretacja, że te przepisy nie były kompatybilne to nie
powinno się z tego tytułu wyciągać jakichkolwiek kar finansowych, czyli Urząd
Marszałkowski  powinien  wykazać  naruszenie  ale  bez  konsekwencji
wskazania obniżenia kosztów kwalifikowanych na danym zadaniu.

Następnie  wobec  braku  pytań  prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady
Krzysztof Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu.

Ad.6.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła  projekt
uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie
dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku
lub  żywności,  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów
żywnościowych dla  osób objętych wieloletnim rządowym programem
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  (Zał. Nr 4) Prawo do
świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom,
jeżeli  dochód  osoby  samotnie  gospodarującej  lub  dochód  na  osobę
w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8
ust.  1 pkt 1 i  2 ustawy o pomocy społecznej.  Zgodnie z rozporządzeniem
Rady Ministrów z dnia 11 lipca 2018 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów
dochodowych  oraz  kwot  świadczeń  pieniężnych  z  pomocy  społecznej,
kryterium to od dnia 1 października 2018 r. stanowią kwoty: 701 zł dla osoby
samotnie gospodarującej oraz 528 zł na osobę w rodzinie. Rządowy program,
przyjęty  uchwałą  Nr  140  Rady  Ministrów  z  dnia  15  października  2018  r.
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w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole
i w domu" na lata 2019 — 2023, przewiduje udzielanie wsparcia w zakresie
dożywiania osobom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150%
kryterium, o którym mowa w art.  8 ustawy o pomocy społecznej.  Zgodnie
z art. 96 ust. 2 ww. ustawy wydatki na zasiłki i pomoc rzeczową w zakresie
dożywiania przyznane pod warunkiem zwrotu podlegają zwrotowi, w części
lub całości, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu
wydatków przekracza kwotę kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8
ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. Na mocy art. 96 ust. 4 ww. ustawy rada
gminy określa w drodze uchwały zasady zwrotu wydatków za świadczenia
z  pomocy  społecznej  będących  w  zakresie  zadań  własnych  gminy.  W
związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie określenia
zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku,
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia
rzeczowego  w  postaci  produktów żywnościowych  dla  osób  objętych
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata
2019 – 2023.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/27/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 5)

Ad.7.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła  projekt
uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego
uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie
dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku
lub  żywności,  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów
żywnościowych dla  osób objętych wieloletnim rządowym programem
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  (Zał. Nr 6) Prawo do
świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom,
jeżeli  dochód  osoby  samotnie  gospodarującej  lub  dochód  na  osobę
w  rodzinie  nie  przekracza  kryterium  dochodowego,  o  którym  mowa
odpowiednio w art. 8 ust. I pkt 1 i 2 ustawy o pomocy społecznej. Zgodnie
z  rozporządzeniem  Rady  Ministrów  z  dnia  11  lipca  2018  r.  w  sprawie
zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych
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z pomocy społecznej, kryterium to od dnia 1 października 2018 r. stanowią
kwoty:  701  zł  dla  osoby  samotnie  gospodarującej  oraz  528  zł  na  osobę
w rodzinie. Rządowy program przyjęty uchwałą Nr 140 Rady Ministrów z dnia
15  października  2018  r.  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  rządowego
programu „Posiłek  w szkole  i  w domu" na lata 2019 — 2023,  przewiduje
udzielanie wsparcia w zakresie dożywiania osobom spełniającym kryterium
dochodowe w wysokości 150% kryterium, o którym mowa w art. 8 ustawy
o pomocy społecznej. Zgodnie ze wskazówkami Ministerstwa Rodziny, Pracy
i Polityki Społecznej w zakresie realizacji ww. uchwały oraz zgodnie z art. 8
ust.2 ustawy o pomocy społecznej, gmina może udzielać wsparcia w formie
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności  albo świadczenia
rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  osobom  spełniającym
kryterium  dochodowe  w  wysokości  150%  kryterium  w  wyniku  przyjęcia
stosownej  uchwały  przez  radę  gminy.  Należy  również  podkreślić,
że  w  obecnym  wieloletnim  programie  „Pomoc  państwa  w  zakresie
dożywiania" na lata 2014 — 2020 obowiązywało także kryterium dochodowe
w wysokości  150% kryterium określonego w Uchwale  Nr  LII/664/14  Rady
Miejskiej w Pabianicach z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie podwyższenia
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy
w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku
lub żywności dla osób objętych ww. programem. W związku z trudną sytuacją
dochodową  i  życiową  osób  i  rodzin  korzystających  ze  wsparcia  systemu
pomocy  społecznej  podwyższenie  do  150%  kryterium  dochodowego
w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego, na zakup posiłku
lub  żywności  albo  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów
żywnościowych  umożliwi  osobom  i  rodzinom  zaspokojenie  niezbędnych
potrzeb życiowych. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest
uzasadnione. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania
nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku,
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia
rzeczowego  w  postaci  produktów żywnościowych  dla  osób  objętych
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata
2019 – 2023. 
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Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/28/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 7)

Ad.8.
Zastępca  Prezydenta  Miasta  Aleksandra  Jarmakowska  –  Jasiczek
przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki
i Rozwiązywalna Problemów Alkoholowych dla Miasta Pabianic na 2019
rok.  (Zał.  Nr  8)  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  dla  Miasta  Pabianic  na  2019  rok,  określa  lokalne  działania
w zakresie profilaktyki oraz minimalizacji szkód społecznych i indywidualnych
wynikających z nadużywania alkoholu. Program określa w szczególności cele
i zadania gminy wynikające z art. 41 ustawy z dnia 26 października 1982 r.
o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  oraz
z  rozporządzenia  Rady  Ministrów  z  dnia  4  sierpnia  2016  r.  w  sprawie
Narodowego  Programu  Zdrowia  na  lata  2016-2020.  Prowadzenie  działań
związanych z profilaktyką i  rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz
integracją  społeczną  osób  uzależnionych  od  alkoholu  należy  do  zadań
własnych gminy. Zgodnie z treścią Narodowego Programu Zdrowia na lata
2016-2020  oraz  ww.  ustawy  zadania  w  zakresie  przeciwdziałania
alkoholizmowi  realizuje  się  poprzez  odpowiednie  kształtowanie  polityki
społecznej, a w szczególności: tworzenie warunków sprzyjających realizacji
potrzeb, których zaspokojenie motywuje powstrzymanie się od spożywania
alkoholu, działalność wychowawczą i informacyjną, ograniczenie dostępności
do  alkoholu,  leczenie,  rehabilitację  i  reintegrację  osób  uzależnionych
od alkoholu, zapobieganie negatywnym następstwom nadużywania alkoholu i
ich  usuwanie.  Program  opiera  się  na  wytycznych  Państwowej  Agencji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i jest wyrazem dążenia samorządu
lokalnego  do  stworzenia  warunków  sprzyjających  zachowaniu  zdrowia
fizycznego i psychicznego mieszkańców Pabianie, właściwego wychowania
młodego  pokolenia  oraz  zachowania  ładu  i  porządku  publicznego.
Konsultacje  projektu  ww.  uchwały  zostały  przeprowadzone  w  terminie
od 6  grudnia  2018 r.  do 21 grudnia  2018 r.  w trybie  określonym w § 18
załącznika do uchwały Nr  VIII/88/15 Rady Miejskiej  w Pabianicach z dnia
26  marca  2015  r.  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji
z  mieszkańcami  Miasta  Pabianic  oraz  z  organizacjami  pozarządowymi
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003
roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  i  obejmowały
konsultacje z organizacjami pozarządowym i  podmiotami,  o których mowa
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie. W powyższym terminie nie zostały wniesione
uwagi.  Z  przebiegu  konsultacji  został  sporządzony  raport  i  zamieszczony
na stronie internetowej i tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Pabianicach,
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w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  na  portalu  ngo.um.pabianice.pl.
W świetle powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywalna  Problemów Alkoholowych  dla
Miasta Pabianic na 2019 rok

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/29/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 9)

Ad.9.
Zastępca  Prezydenta  Miasta  Aleksandra  Jarmakowska  –  Jasiczek
przedstawiła  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania
Rodziny dla Miasta Pabianic na lata 2019 - 2021.  (Zał. Nr 10) Zgodnie|
z art. 176 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie
pieczy zastępczej do zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacja
3-letnich  gminnych  programów  wspierania  rodziny.  Program  Wspierania
Rodziny dla Miasta Pabianic na lata 2019-2021 skierowany jest  do rodzin
mieszkających na terenie miasta Pabianic, ze szczególnym uwzględnieniem
rodzin  przeżywających  trudności  w  sferze  opiekuńczo-wychowawczej.
Głównym celem Programu jest skuteczne wspieranie rodziny w wypełnianiu
funkcji  opiekuńczo-wychowawczych.  Efektem  realizacji  Programu  ma  być
poprawa sytuacji  dziecka i  rodziny,  wzmocnienie poczucia bezpieczeństwa
socjalnego,  wzmocnienie  więzi  rodzinnych,  zminimalizowanie  negatywnych
zachowań  oraz  stworzenie  skutecznego  systemu  wsparcia  dla  rodziny
i  dziecka. Przewiduje się,  że działania podejmowane w ramach Programu
w kilkuletniej perspektywie wpłyną na zahamowanie dysfunkcjonalności wielu
rodzin oraz zmniejszenie wydatków ponoszonych przez miasto w związku ze
współfinansowaniem kosztów pobytu dzieci w pieczy zastępczej. Projekt ww.
uchwały został poddany konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku
o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  w  trybie  określonym
w uchwale nr VIII/88/15 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 26 marca 2015
r.  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji  z  mieszkańcami
Miasta  Pabianic  oraz  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami
wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie z uwzględnieniem zmian
wprowadzonych uchwałą nr XIII/142/15 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia
25  czerwca  2015  r.  Konsultacje  zostały  przeprowadzone  w  terminie
od  28  grudnia  2018  r.  do  11  stycznia  2019  r.  W  związku  z  powyższym
podjęcie uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
Programu Wspierania Rodziny dla Miasta Pabianic na lata 2019 - 2021.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/30/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 11)

Ad.10.
Zastępca  Prezydenta  Miasta  Aleksandra  Jarmakowska  –  Jasiczek
przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu
Przeciwdziałania Narkomanii  dla Miasta Pabianic na lata 2019 -  2020.
(Zał.  Nr  12)  Program  Przeciwdziałania  Narkomanii  dla  Miasta  Pabianie
na  lata  2019-2020,  określa  lokalne  działania  w  zakresie  zwiększania
dostępności  pomocy  terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej,  profilaktycznej
działalności  informacyjnej  oraz  ograniczania  szkód  zdrowotnych
i  społecznych  wynikających  z  używania  substancji  psychoaktywnych.
Program określa w szczególności cele i zadania gminy wynikające z art. 10
ustawy  z  dnia  29  lipca  2005  r,  o  przeciwdziałaniu  narkomanii  oraz
Rozporządzenia  Rady  Ministrów  z  dnia  4  sierpnia  2016  r.  w  sprawie
Narodowego  Programu  Zdrowia  na  lata  2016-2020.  Prowadzenie  działań
związanych  z  przeciwdziałaniem  narkomanii  należy  do  zadań  własnych
gminy. Zgodnie z treścią ww. ustawy i  rozporządzenia zadania w zakresie
przeciwdziałania narkomanii realizuje się poprzez odpowiednie kształtowanie
polityki  społecznej,  a  w  szczególności:  działalność  wychowawczą,
edukacyjną,  informacyjną  i  zapobiegawczą,  leczenie,  rehabilitację
i  reintegrację  osób  uzależnionych,  ograniczenie  szkód  zdrowotnych
i społecznych, nadzór nad substancjami, których używanie może prowadzić
do  narkomanii,  zwalczanie  niedozwolonego  obrotu,  wytwarzania,
przetwarzania,  przerobu  i  posiadania  substancji  psychoaktywnych,  nadzór
nad  uprawami  roślin  zawierających  substancje,  których  używanie  może
prowadzić do narkomanii. Program Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta
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Pabianie na lata 2019-2020 zawiera spis zadań, sposób ich realizacji oraz
wskazuje źródło finansowania podejmowanych działań. Konsultacje projektu
ww.  uchwały  zostały  przeprowadzone  w  terminie  od  28  grudnia  2018  r.
do 11 stycznia 2019 r. w trybie określonym w § 18 załącznika do uchwały
nr VIII/88/15 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta Pabianie
oraz z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego
i  o  wolontariacie,  zmienionej  uchwałą  nr  XIII/142/15  Rady  Miejskiej
w  Pabianicach  z  dnia  25  czerwca  2015  r.  i  obejmowały  konsultacje
z organizacjami pozarządowym i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego
i  o  wolontariacie.  W  powyższym  terminie  nie  zostały  wniesione  uwagi.
Z przebiegu konsultacji został sporządzony raport i zamieszczony na stronie
internetowej i tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Pabianicach, w Biuletynie
Informacji  Publicznej  oraz  na  portalu  ngo.um.pabianice.pl.  W  świetle
powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie przyjęcia
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Pabianic na lata 2019
- 2020.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/31/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 13)

Ad.11.
Zastępca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek omówiła  projekt
uchwały w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu
rekrutacyjnym  do  przedszkoli  publicznych  i  publicznych  szkół
podstawowych,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto
Pabianice. (Zał. Nr 14) Dla potrzeb rekrutacji dzieci (drugi etap postępowania
rekrutacyjnego)  do  przedszkoli  prowadzonych  przez  Miasto  Pabianice
oraz  dla  kandydatów  zamieszkałych  poza  obwodem  szkoły,  organ
prowadzący  ustala  i  podaje  do  publicznej  wiadomości  kryteria  brane  pod
uwagę  w  postępowaniu  rekrutacyjnym  i  uzupełniającym,  określając  także
dokumenty  niezbędne do  potwierdzenia  kryteriów i  liczbę  punktów za  nie
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uzyskanych. Podstawę prawną do podjęcia stosownej uchwały jest art. 131
ust. 4 - 6, art. 133 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo
oświatowe. W związku z powyższym podjęcie uchwały uważa się za celowe. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu.

Przewodnicząca Komisji  Iwona Marczak  powiedziała,  że  Komisja  Oświaty,
Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie określenia
kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkoli
publicznych i publicznych szkół podstawowych, dla których organem
prowadzącym jest Miasto Pabianice.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/32/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 15)

Ad.12.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  projekt  uchwały
w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej położonej w Pabianicach
przy  ul.  Dąbrowskiego  20,  stanowiącej  własność  Gminy  Miejskiej
Pabianice. (Zał. Nr 16) Nieruchomość zabudowana położona w Pabianicach
przy ul.  Dąbrowskiego 20 oznaczona jako działka nr  83 o pow. 1.179 m2

stanowi  własność  Gminy  Miejskiej  Pabianice.  W  miejscowym  planie
zagospodarowania przestrzennego miasta Pabianic teren ten przeznaczony
jest  pod  wielofunkcyjną  zabudowę  centrum.  Z  budynków  zlokalizowanych
na  przedmiotowej  nieruchomości  zostali  wymeldowani  i  wyprowadzeni
wszyscy lokatorzy,  budynki  zostały opróżnione z ruchomości  i  stoją puste.
Ze względu na stan techniczny budynków, które obecnie nie są użytkowane
oraz z uwagi na fakt, iż zbycie nieruchomości prowadzić będzie do realizacji
inwestycji  zgodnej  z  zapisami  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego,  a  w efekcie  podniesienia  estetyki  tego  fragmentu  miasta,
Prezydent Miasta przedkłada Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie jej
sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Zarządzania Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca Komisji  Joanna Kupś powiedział,  że Komisja Zarządzania
Mieniem Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
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Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia
nieruchomości  zabudowanej  położonej  w  Pabianicach  przy
ul. Dąbrowskiego 20, stanowiącej własność Gminy Miejskiej Pabianice.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/33/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 17)

Ad.13.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  projekt  uchwały
w  sprawie  zbycia  nieruchomości  niezabudowanej  położonej
w  Pabianicach  przy  ul.  Widzewskiej  5A,  6B,  stanowiącej  własność
Gminy  Miejskiej  Pabianice. (Zał.  Nr  18)  Nieruchomość  niezabudowana
położona w Pabianicach przy ul. Widzewskiej 5A,6B oznaczona jako działki
nr 52/3 i nr 50/3 o łącznej pow. 6.163 m2 stanowi własność Gminy Miejskiej
Pabianice. W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta
Pabianic  teren  ten  przeznaczony  jest  pod  zabudowę  mieszkaniowa
jednorodzinną. Z uwagi na fakt, iż nieruchomość jest niezagospodarowana jej
zbycie  prowadzić  będzie  do  realizacji  inwestycji  zgodnej  z  zapisami
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  a  w  efekcie
podniesienia estetyki  tego fragmentu miasta,  Prezydent Miasta przedkłada
Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie jej sprzedaży w drodze przetargu
ustnego nieograniczonego. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Zarządzania Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca Komisji  Joanna Kupś powiedział,  że Komisja Zarządzania
Mieniem Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  Pabianicach  przy  ul.
Widzewskiej 5A, 6B, stanowiącej własność Gminy Miejskiej Pabianice.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/34/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 19)

Ad.14.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  projekt  uchwały
w  sprawie  określenia  warunków  udzielenia  bonifikaty  od  opłaty
jednorazowej  za  przekształcenie  prawa  użytkowania  wieczystego
gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych
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gruntów. (Zał. Nr 20) Zgodnie z art. 9 ust. 4 ustawy z dnia 20 lipca 2018 r.
o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na
cele  mieszkaniowe  w  prawo  własności  tych  gruntów,  Rada  Miasta  może
udzielić osobom fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych
jednorodzinnych,  lokali  mieszkalnych  lub  spółdzielniom  mieszkaniowym
bonifikaty  w  przypadku  wniesienia  jednorazowej  opłaty  z  tytułu
przekształcenia.  Proponowana  w  uchwale  wysokość  bonifikaty  jest
analogiczna  do  bonifikat  jakie  ustawodawca wprowadził  dla  użytkowników
wieczystych  na  gruntach  Skarbu  Państwa.  Przyznanie  bonifikat  dla
użytkowników  wieczystych  na  gruntach  Miasta  spowoduje  wyrównanie
sytuacji  prawnej  wszystkich  użytkowników  wieczystych  gruntów
przeznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe. W związku z powyższym
przedkładam niniejszy projekt uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Zarządzania Mieniem Komunalnym oraz komisja Budżetu
i Finansów.

Przewodnicząca Komisji  Joanna Kupś powiedział,  że Komisja Zarządzania
Mieniem Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Antoni Hodak zapytał, czy rozważana była wyższa bonifikata od opłaty
za  przekształcenie  niż  zaproponowana  w  projekcie  uchwały  w  wysokości
60%. Część samorządów zdecydowało się udzielić bonifikaty w wysokości
90%.  Jaki  był  tok  decyzyjny,  jakie  argumenty  zastosowania  bonifikaty
w zaproponowanej wysokości.

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że Rząd dał samorządowcom wybór
wysokości  bonifikaty.  Zaproponowana  została  60%  bonifikata,  ponieważ
Miasto planuje duże inwestycje, zatem bonifikata nie może być maksymalna.
Gospodarowanie środkami finansowymi,  cała odpowiedzialność przechodzi
na  samorząd.  Analizując  temat  wieczystych  użytkowań,  wiele  ustaw  już
funkcjonowało i przekształcenia odbywały się na przestrzeni kilkunastu lat. W
tym momencie pozostały największe ilości nieruchomości, które są blokami
mieszkalnymi, bo nie można było ich przekształcać ze względu na wspólnotę
mieszkaniową  w  sytuacji  gdy  jeden  właściciel  nie  wyraził  zgody  na
przekształcenie  na  starych  zasadach.  Aktualnie  właściciel  bloku
mieszkalnego płaci użytkowanie wieczyste rzędu od 50 do 100 zł. Jeżeli tę
kwotę pomnożymy przez 20 lat tj.  mniej  więcej 2000 zł albo 1000 zł.  Taki
właściciel  przy  jednorazowej  opłacie  zapłaci  400  zł.  Jest  to  niewielkie
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obciążenie,  a  wcześniej  te  opłaty  były  sporo  wyższe.  Uważa,  że
zaproponowane 60% jest właściwe.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  rozważane  były
najróżniejsze warianty. Pierwsza koncepcja była 50%, ponieważ średni okres
użytkowania wieczystego i  opłaty, który został w mieście kształtowany jest
między  70  a  80  lat.  W związku  z  tą  ustawą  Rząd  dał  już  mieszkańcom
bonifikatę w granicach 50 lat średnio na mieszkańca. Przy zaproponowanej
bonifikaty  50% brane były  pod uwagę dwa aspekty:  po pierwsze niektóre
osoby  około  1,5  roku  temu  występowały  o  przekształcenie  użytkowania
wieczystego i  nie miały  żadnej  bonifikaty  – płaciły  100%. Również osoby,
które dzisiaj z różnych względów nie będą mogły skorzystać z tej  ustawy,
ponieważ  są  pawilony  zlokalizowane  na  działkach,  w  przypadku
ewentualnego przekształcenia będą płaciły 100%, czyli na podstawie starych
przepisów, jak również te osoby, które kupują od miasta działki, czyli od razu
nabywają  prawo  własności  będą  płacili  100%.   Dlatego  też  wydaje  się
niesprawiedliwe,  żeby  jeszcze  bardziej  ograniczać  część  mieszkańców,  a
drugiej  części  mieszkańców  kazać  płacić  100%.  Drugi  bardzo  ważny
argument to, że najwięcej zyskają developerzy czyli osoby, które mają kilka
mieszkań,  niezależnie  czy  w  jednym,  czy  w  kilku  budynkach.  Pierwszy
wniosek o przekształcenie, jaki wpłynął z nieruchomości, na której jest ponad
50 lokali i jest to pokaźny zastrzyk dla przedsiębiorcy, czy developera a nie
dla zwykłego obywatela. W pierwszej kolejności zaproponował 50% uważając
to za najbardziej sprawiedliwą propozycję, natomiast po rozmowach, żeby nie
było dysonansu między przekształceniem na nieruchomości Skarbu Państwa
w celu ujednolicenia zaproponowano 60%.

Radna  Monika  Cieśla  w  imieniu  Klubu  Radnych  PiS  złożyła  wniosek
o bonifikatę od opłaty za przekształcenie w wysokości 70%.

Radna Bożenna Kozłowska złożyła wniosek, aby bonifikata wynosiła 60% tak
jak  zaproponował  Pan  Prezydent,  bo  jako  samorządowcy  musimy  być
odpowiedzialni,  ponieważ planowane są duże inwestycje,  zatem bonifikata
nie  może  być  zwiększana.  Kwestia,  którą  poruszył  Pan  Prezydent,  że
wcześniej wnioskodawcy płacili 100% za przekształcenie garaży. Najbardziej
zyskają developerzy, którzy mają kilkanaście mieszkań. Bonifikata 60% jest
bardzo dużą bonifikatą. Ustawodawca pozbawił samorządy pieniędzy z opłat
za wieczyste użytkowanie na przestrzeni 50 lat. 

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że można się licytować,
optuje za 60%, ponieważ jest to kompatybilne z przepisami ustawy i dlatego
proponujemy iść tym samym trybem.
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Radny Adam Kaczorowski zapytał, czy została policzona różnica między 60%
a 70% bonifikatą.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  w  br.  wpływy
z  przekształcenia  wieczystego  użytkowania  jest  wielką  niewiadomą,
ponieważ decyzje wydawane aktualnie skutkują wniesieniem pierwszej raty
w ciągu 12 miesięcy. W chwili obecnej wpływy ze spółdzielni mieszkaniowej
stanowią 600.000 zł i drugie 600.000 zł  opłaty z pozostałych. Należy zwrócić
uwagę,  że  nie  wszystkie  grunty,  które  podlegają  wieczystej  opłacie  nie
kwalifikują się zgodnie z ustawą do przekształcenia. W ramach spółdzielni
mieszkaniowej  również  tylko  część  mieszkańców  będzie  miała  możliwość
skorzystania z przekształcenia i   bonifikaty. Uważa, że 60 % jest to dobra
propozycja,  żeby  zachęcić  wiele  osób do  przekształcenia,  gdyż otrzymują
prawo własności i nie mają obowiązku uiszczać opłat rocznych.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  zapytał  o  wysokość  bonifikaty
udzielanej w innych gminach z terenu województwa łódzkiego.

Naczelnik  Mariusz  Witkowski  powiedział,  że  Bełchatów  -  bonifikata  60%,
Piotrków Trybunalski  przygotowywana uchwała  -  bonifikata  60%,  Zduńska
Wola, Łask, Konstantynów Łódzki - nie ma bonifikat,  Zgierz – bonifikata 60%,
Sieradz - nie będzie bonifikaty, Tomaszów Mazowiecki i Konin jak na gruntach
Skarbu Państwa.

Radna Bożenna Kozłowska powiedziała, że różnica w udzielonej bonifikacie
70% dla mieszkańca, który będzie przekształcał to będzie 100 zł, a dla miasta
będzie to duża kwota.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod głosowanie  wniosek radnej  Moniki  Cieśli  w sprawie
ustalenia wysokości bonifikaty od opłaty za przekształcenie w wysokości 70%
Głosowanie: za  – 7, przeciw - 12, wstrzymało się – 0. Wniosek nie uzyskał
większości Rady.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie określenia
warunków  udzielenia  bonifikaty  od  opłaty  jednorazowej
za  przekształcenie  prawa  użytkowania  wieczystego  gruntów
zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 20, przeciw – 1, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/35/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 21)
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Ad.15.
Sekretarz  Miasta  Paweł  Rózga  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
w  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków
Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Pabianicach,  którzy  uczestniczyli
w  działaniu  ratowniczym  lub  szkoleniu  pożarniczym  organizowanym
przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. (Zał. Nr 22) Na terenie miasta
Pabianic działa Ochotnicza Straż Pożarna, której ustawowym zadaniem jest
walka  z  pożarami,  klęskami  i  innymi  miejscowymi  zagrożeniami.  Członek
ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub
gminę, otrzymuje ekwiwalent pieniężny. Ustawowym obowiązkiem Gminy jest
finansowanie  ochotniczych  straży  pożarnych  w  zakresie  określonym
właściwymi przepisami. Jednym z obowiązków gminy wynikającym z art. 28
ust. 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej jest
ustalenie wysokości ekwiwalentu i jego wypłata z budżetu gminy. Wysokość
ekwiwalentu  nie  może  przekraczać  1/175  przeciętnego  wynagrodzenia,
ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski" na podstawie art. 20
pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu
Ubezpieczeń  Społecznych   przed  dniem ustalenia  ekwiwalentu,  za  każdą
godzinę  udziału  w  działaniu  ratowniczym  lub  szkoleniu  pożarniczym.
Doceniając  społeczną i  ofiarną działalność Ochotniczej  Straży Pożarnej  w
Pabianicach na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców Pabianie
proponuję  ustalić  kwotę  24  zł  za  jedną  godzinę  udziału  w  działaniach
ratowniczych  i  12  zł  za  jedną  godzinę  udziału  w  szkoleniu  pożarniczym
organizowanym  przez  Państwową  Straż  Pożarną  lub  gminę.  Wydanie
uchwały  jest  więc  realizacją  ustawowego  obowiązku  Rady  Miejskiej.
Skutkiem  uchwalenia  uchwały  będzie  stworzenie  podstawy  prawnej  dla
wnioskowania przez członków OSP o wypłatę ekwiwalentu z budżetu Gminy.
Proponowana  uchwała  zmieni  wysokość  wypłacania  kwot  ekwiwalentu  za
udział druhów w działaniach ratowniczo-gaśniczych oraz w szkoleniach. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie w ustalenia
wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego dla  członków Ochotniczej  Straży
Pożarnej w Pabianicach, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym
lub  szkoleniu  pożarniczym  organizowanym  przez  Państwową  Straż
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Pożarną lub gminę.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/36/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 23)

Ad.16.
Zastępca  Prezydenta  Miasta  Marek  Gryglewski  omówił projekt  uchwały
zmieniającej  uchwałę  nr  XXIX/330/12  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach
z dnia 27 lipca 2012 r. w sprawie opłat za usługi lokalnej komunikacji
autobusowej.  (Zał.  Nr  24)  W  uchwale  nr  XXIX/330/12  Rady  Miejskiej
w Pabianicach z  dnia 27 lipca 2012 r.  w sprawie opłat  za usługi  lokalnej
komunikacji  autobusowej  proponuje  się  wprowadzenie  szeregu  zmian,
zachęcających do korzystania z miejskich środków transportu. Najważniejszą
zmianą jest wprowadzenie uprawnień do bezpłatnych przejazdów autobusami
MZK  dla  właścicieli  samochodów  osobowych,  posiadających  Kartę
Pabianiczanina  oraz  osób  im  towarzyszących  posiadających  Kartę
Pabianiczanina  (łącznie  w  liczbie  zgodnej  z  wpisanej  określającym liczbę
miejsc w samochodzie).  Proponowane darmowe przejazdy mają zachęcać
właścicieli  aut  i  osób  im  towarzyszących  do  korzystania  z  transportu
publicznego,  co  może  pozytywnie  wpłynąć  na  ograniczenie  emisji  do
atmosfery  zanieczyszczeń  transportowych.  Ponadto,  projekt  uchwały
przewiduje  wprowadzenie  do  taryfy  opłat  biletów  grupowych.  Będą  one
upoważniały do przejazdu w granicach jednej strefy zorganizowaną grupę 10
osób (dzieci i młodzież do ukończenia nauki w szkole publicznej lub w szkole
niepublicznej o uprawnieniach szkoły publicznej, nie dłużej niż do 24. roku
życia)  oraz  1  osobę  dorosłą  (opiekun  grupy).  Wprowadzenie  biletu
grupowego  10+1  poprawi  komfort  korzystania  z  komunikacji  miejskiej
zorganizowanym grupom (w szczególności przedszkolnym, szkolnym, klubów
sportowych). Nie będzie bowiem konieczne uciążliwe kasowanie kilkunastu
czy kilkudziesięciu biletów jednorazowych. Bilety grupowe umożliwią przejazd
z  wykorzystaniem  jednego  lub  kilku  biletów,  w  zależności  od  liczebności
grupy. Jednocześnie atrakcyjna cena biletu — 8,20 zł — będzie zachętą do
korzystania  z  komunikacji  miejskiej  przez  grupy  zorganizowane.  Kolejne
zmiany  dotyczą  ujednolicenia  zasad  taryfowych,  obowiązujących
w  tramwajach  i  autobusach  w  zakresie  przewozu  psów  oraz  uprawnień
do  darmowych  przejazdów  dla  honorowych  dawców  krwi.  W  tramwajach
nie wnosi się opłat za przewóz psa, natomiast w autobusach pobierana jest
opłata za przewóz psa, z wyjątkiem trzymanego na rękach. Proponuje się
zniesienie opłat  za przewóz psów — wpływy z tego tytułu są marginalne,
a wskazana rozbieżność niepotrzebnie komplikuje korzystanie z komunikacji
miejskiej.  Kolejna  różnica  między  komunikacją  autobusową a  tramwajową
dotyczy uprawnień dla krwiodawców — w tramwajach bezpłatne podróżują
kobiety,  które oddały co najmniej  15 litrów krwi  i  mężczyźni,  którzy oddali
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18 litrów krwi, natomiast w autobusach — osoby, które oddały ponad 20 litrów
krwi.  Uchwała  wprowadza  identyczne  zasady  przejazdu  honorowych
krwiodawców w autobusach, jak w tramwajach, a więc obniża pułap oddanej
krwi  z  20  litrów  do  15  litrów  dla  kobiet  i  18  litrów  dla  mężczyzn.  Mając
na  uwadze  pozytywne,  prospołeczne  zmiany,  zachęcające  do  korzystania
z transportu publicznego, podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji  oraz  Komisja
Budżetu i Finansów.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  Komisja
Budżetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny  Włodzimierz  Stanek  w  imieniu  Klubu  Radnych  PiS  powiedział,
że  popierają  kierunek „darmowej  komunikacji”.   Uchwała  ma wiele  "dziur"
i  nieprecyzyjnych  zapisów.  Nowelizacja  będzie  pewnie  szybko.  Jeśli
zamiarem autora uchwały było zmniejszenie ruchu samochodów oraz smogu
(chociaż samochody nie są główną jego przyczyną) to średnio się to udało.
Zapomniano zupełnie o osobach, które mają samochód w leasingu (nie są ich
właścicielami,  czyli  za  darmo  nie  pojadą)  oraz  chyba  pominięto  zwykłe
życiowe  sytuacje.  Najbardziej  oczywista  to  rodzina  2+2  mająca  jeden
samochód rejestrowany na męża i żonę (współwłaściciel lub odwrotnie). Mąż
chce jechać ze starszym dzieckiem do szkoły np. linią 3, a żona chce zabrać
dziecko młodsze do przedszkola linią 1 ? Mają jeden dowód rejestracyjny. Kto
pojedzie za darmo? Czy takie zapisy zmotywują mieszkańców do zostawienia
samochodu  na  parkingu,  czy  jednak  pojadą  samochodem  najpierw  do
przedszkola,  potem  do  szkoły?   Zaproponował,  aby  osoby,  które  płacą
podatki w Pabianicach będą uprawnieni do darmowej komunikacji miejskiej.
Moim zdaniem trzeba szybko doprecyzować zapisy uchwały.
 
Radny Antoni Hodak powiedział, że cieszy się, że ten projekt uchwały trafił
w takim kształcie pod obrady Rady w szczególności ze względu na to, że w
ubiegłej kadencji wnioskował o zwolnienie z opłaty za przejazd komunikacją
miejską małych psów. Jest to pozytywne działanie jeśli komunikacja będzie
darmowa dla osób, którzy posiadają Kartę Pabianiczanina czyli płacą podatki
w  naszym  mieście  i  mają  dowód  rejestracyjny,  czyli  myślimy  o  emisji
zanieczyszczeń, tylko należy ułatwić procedury mieszkańcom.
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Radna  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  nie  ma  hasła  „darmowa
komunikacja”.  Komunikacja  jest  finansowana  z  budżetu.  Ulga  ta  dot.
właściciela samochodu, który jest wpisany w dowodzie rejestracyjnym plus
ilość osób, która podróżuje z tym właścicielem. Jest to walka ze smogiem,
a nie bezpłatna komunikacja.  Poprosiła o dokładne zinterpretowanie,  kogo
dotyczyć będzie ta ulga. 

Radny  Piotr  Różycki  zapytał,  czy  faktycznie  po  tym  okresie  użytkowania
autobusów hybrydowych są oszczędności.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  dot.  właścicieli
pojazdów,  w szczególności  ma zachęcić  do pozostawienia samochodu na
miejscu.  Kwestia  bezpłatnych  przejazdów  komunikacją  miejską,  kilka
miejscowości  miało  okazję  wprowadzić  bezpłatne  przejazdy,  obsługujemy
również gminy ościenne, kwestia projektów unijnych i zapisów, jak powinna
odpłatność wyglądać i sprawa trzecia - jest przeciwny, żeby wszystko dawać
za  darmo.  Nie  było  podwyżki  cen  biletów  od  kilku  lat,  ulgi  z  Karty
Pabianiczanina,  pakiet  migawek,  jest  to  kwestia,  że  jeśli  ktoś  korzysta  to
szanuje, chociaż kupuje migawkę za symboliczną kwotę. Każde miasto ma
swoją  specyfikę,  odpłatność  symboliczna  powinna być  utrzymana.  Jest  to
pewien mechanizm, który pozwala prowokować albo zachęcać mieszkańców
do określonych zachowania, które chcielibyśmy wywołać w mieście.

Radny  Piotr  Różycki  powiedział,  że  nie  ma  wymogu  posiadania  dowodu
rejestracyjnego  przez  kierowcę.  Warto  zaznaczyć,  że  wprowadzenie
bezpłatnej komunikacji czyni niepotrzebnie posiadania Kraty Pabianiczanina.

Radna  Aleksandra  Stasiak  podziękowała  w  imieniu  Honorowych  Dawców
Krwi za wprowadzenie ulg za przejazdy komunikacją autobusową.

Radna  Barbara  Kozłowska  powiedziała,  że  w  Pabianicach  opłata  jest
symboliczna dla emerytów - 60 groszy, a w Warszawie jest to 2 zł.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że autobusy hybrydowe
są w użytkowaniu przez 2 miesiące.  Poprosił, aby wykonać  analizę kosztów
wprowadzenia tych autobusów po kwartale. Likwidacja Karty Pabianiczanina
spowoduje brak identyfikacji osób płacących podatki w Pabianicach. Uważa,
że należy przede wszystkim preferować osoby, które płacą podatki w naszym
mieście.  Karta  Pabianiczanina  nie  służy  jako  do  korzystania  ulg,  ale
potwierdzenie tego, że osoba płaci podatek w Pabianicach. Celem uchwały
jest  to,  aby samochód pozostał  w miejscu zamieszkania,  nie  był  w ruchu
i nie emitował spalin.
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Radna Aleksandra Stasiak powiedziała, że ustawodawca od 1 października
2018  roku  wprowadził  zapis,  że  nie  ma  obowiązku  posiadać  polisy  oc
i dowodu rejestracyjnego.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  w  tym  projekcie
uchwały wprowadzone zostały cztery rozwiązania. Jeżeli stwierdzimy, że są
lepsze i sensowniejsze propozycje, które będą mogły poszerzyć ten system
albo doprowadzić do tego, żeby emisja spalin była mniejsza to na pewno
zostanie to wzięte pod uwagę. Na chwilę obecną jest to najlepsze co można
wprowadzić,  aby  zachęcić  mieszkańców  do  pozostawienia  samochodu
w swoim miejscu zamieszkania.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały zmieniającej uchwałę
nr  XXIX/330/12  Rady Miejskiej  w Pabianicach z  dnia  27  lipca  2012 r.
w sprawie opłat za usługi lokalnej komunikacji autobusowej.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/37/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 25)

Przewodniczący Komisji Krzysztof Rąkowski ogłosił 10 minut przerwy o godz.
14.15. Wznowił obrady IV sesji Rady Miejskiej o godz. 14.30.

Ad.17.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz przedstawił  projekt  uchwały
w sprawie  przystąpienia  do sporządzania  zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  przemysłowych
położonych w Pabianicach na wschód od ulicy Lutomierskiej.  (Zał. Nr
26) Rada Miejska w Pabianicach uchwałą Nr LVI/719/18 z dnia 21 czerwca
2018  r.  przyjęła  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego  dla
terenów  przemysłowych  położonych  w  Pabianicach  na  wschód  od  ulicy
Lutomierskiej.  Zgodnie  z  15  ust.  3  pkt.  2  planu  ustalono  następujące
wskaźniki  w  zakresie  zapewnienia  miejsc  do  parkowania  na  obszarach
nowych  inwestycji,  w  tym  zarówno  postojowych  jak  i  garażowych:  "dla
obiektów produkcyjnych, składów, magazynów — co najmniej 1 miejsce na
10  osób  zatrudnionych  w  obiekcie  oraz  co  najmniej  1  miejsce  dla
samochodów  ciężarowych  na  200  m2  powierzchni  użytkowej  obiektu,.."
Stwierdzono,  iż  w  zapisie  pkt  2  -  nastąpiła  pomyłka  w  odniesieniu  do
wielkości powierzchni użytkowej obiektu określonej na 200 m2, gdy powinno
być  2000  m2  -  co  stanowi  błąd  redakcyjny.  Błędnie  określony  parametr
wskaźnika miejsc parkingowych dla samochodów ciężarowych w odniesieniu
do powierzchni użytkowej obiektów produkcyjnych, składów i magazynów o
znacznej  powierzchni  i  kubaturze  skutkował  będzie  koniecznością  ich
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realizacji w liczbie nieodpowiadającej faktycznemu zapotrzebowaniu i utrudni
racjonalne  zagospodarowanie  terenu,  uniemożliwiając  ekonomiczne
wykorzystanie pozostałych parametrów i wskaźników określających warunki
zabudowy  (jak  np.  wskaźnik  maksymalnej  powierzchni  zabudowy).
Zagospodarowanie terenu zarówno zabudową produkcyjną jak i  w postaci
centrów  logistycznych  z  magazynowaniem  wielkogabarytowym,  które
wymagają  transportu  ciężarowego  typu  TIR  i  generują  głównie  ich  ruch
komunikacyjny  (nie  zaś  potrzebę  długotrwałego  parkowania),  wymaga
zapewnienia  dla  nich  odpowiedniej  ilości  powierzchni  przede  wszystkim
manewrowej,  a  dopiero  w  drugiej  kolejności  parkingowej.  Obsługa
komunikacyjna terenu w takim przypadku polega bowiem na krótkotrwałym
postoju  tych  samochodów  w  celu  wyładunku  i  załadunku,  nie  zaś
długotrwałym  parkowaniu  tych  pojazdów,  co  jest nieuzasadnione
ekonomicznie.  Wobec  powyższego,  zmiana  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego będzie dotyczyć jedynie korekty zapisów
odnośnie  parametru  wskaźnika  miejsc  parkingowych  dla  samochodów
ciężarowych w odniesieniu do powierzchni użytkowej obiektów, który zostanie
określony jako "co najmniej 1 miejsce dla samochodów ciężarowych na 2 000
m2  powierzchni  użytkowej  obiektu;:"  Zmiana  ta  stanowić  będzie  korektę
błędu edytorskiego. Należy zauważyć, iż pozostałe, tekstowe ustalenia planu
zachowują swoją moc i nie podlegają zmianie. Również załącznik graficzny,
tzn.  rysunek  planu,  nie  wymaga  zmiany  i  zachowuje  w pełni  swoją  moc.
Biorąc pod uwagę powyższe fakty, zgodnie z art.  14 ust.  4 ww. ustawy o
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, Prezydent Miasta Pabianic
przedstawia  Radzie  Miejskiej  w  Pabianicach  projekt  uchwały  w  sprawie
przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenów przemysłowych położonych w Pabianicach na
wschód  od  ulicy  Lutomierskiej.  Projekt  zmiany  planu  opracowany  będzie
przez Wydział Urbanistyki w ramach zadań własnych. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia
do  sporządzania  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla terenów przemysłowych położonych w Pabianicach
na wschód od ulicy Lutomierskiej.
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Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/38/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 27)

Ad.18.
Prezydent  Miasta  Gzregorz  Mackiewicz przedstawił  projekt  uchwały
w sprawie  przystąpienia  do sporządzania  zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  przemysłowych
położonych w Pabianicach na zachód od ulicy Lutomierskiej. (Zał. Nr 28)
W dniu 15.11.2018 r. do Urzędu Miejskiego w Pabianicach wpłynął wniosek
o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
przemysłowych  położonych  Pabianicach  na  zachód  od  ulicy  Lutomierskiej
w  zakresie  zmiany  parametru  wskaźnika  miejsc  parkingowych  dla
samochodów  ciężarowych.  Rada  Miejska  w  Pabianicach  uchwałą  Nr
LVI/720/18  z  dnia  21  czerwca  2018  r.  przyjęła  miejscowy  plan
zagospodarowania przestrzennego dla terenów przemysłowych położonych
w Pabianicach na zachód od ulicy Lutomierskiej. Zgodnie z 15 ust. 3 pkt. 2
planu  ustalono  następujące  wskaźniki  w  zakresie zapewnienia  miejsc  do
parkowania na obszarach nowych inwestycji, w tym zarówno postojowych jak
i  garażowych:  "dla  obiektów  produkcyjnych,  składów,  magazynów  —  co
najmniej jedno miejsce na 10 osób zatrudnionych w obiekcie oraz co najmniej
jedno  miejsce  dla  samochodów  ciężarowych  na  200  m2 powierzchni
użytkowej obiektu;." Po przeanalizowaniu złożonego wniosku stwierdzono, iż
w zapisie pkt 2 - nastąpiła pomyłka w odniesieniu do wielkości powierzchni
użytkowej  obiektu  określonej  na 200 m2,  gdy powinno być 2000 m2 -  co
stanowi  błąd  redakcyjny.  Błędnie  określony  parametr  wskaźnika  miejsc
parkingowych dla samochodów ciężarowych w odniesieniu do powierzchni
użytkowej  obiektów  produkcyjnych,  składów  i  magazynów  o  znacznej
powierzchni  i  kubaturze  skutkował  będzie  koniecznością  ich  realizacji  w
liczbie nieodpowiadającej faktycznemu zapotrzebowaniu i utrudni racjonalne
zagospodarowanie  terenu,  uniemożliwiając  ekonomiczne  wykorzystanie
pozostałych parametrów i wskaźników określających warunki zabudowy (jak
np.  wskaźnik  maksymalnej  powierzchni  zabudowy).  Zagospodarowanie
terenu zarówno zabudową produkcyjną jak i w postaci centrów logistycznych
z  magazynowaniem  wielkogabarytowym,  które  wymagają  transportu
ciężarowego typu TIR i  generują głównie ich ruch komunikacyjny (nie zaś
potrzebę  długotrwałego  parkowania),  wymaga  zapewnienia  dla  nich
odpowiedniej ilości powierzchni przede wszystkim manewrowej, a dopiero w
drugiej  kolejności  parkingowej.  Obsługa  komunikacyjna  terenu  w  takim
przypadku polega bowiem na krótkotrwałym postoju tych samochodów w celu
wyładunku i załadunku, nie zaś długotrwałym parkowaniu tych pojazdów, co
jest  nieuzasadnione  ekonomicznie.  Wobec  powyższego,  zmiana
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  będzie  dotyczyć
jedynie korekty zapisów odnośnie parametru wskaźnika miejsc parkingowych
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dla  samochodów  ciężarowych  w  odniesieniu  do  powierzchni  użytkowej
obiektów,  który  zostanie  określony  jako  "co  najmniej  jedno  miejsce  dla
samochodów  ciężarowych  na  2000  m2 powierzchni  użytkowej  obiektu;."
Zmiana ta stanowić będzie korektę błędu edytorskiego. Należy zauważyć, iż
pozostałe,  tekstowe ustalenia planu zachowują swoją moc i  nie podlegają
zmianie.  Również  załącznik  graficzny,  tzn.  rysunek  planu,  nie  wymaga
zmiany i zachowuje w pełni swoją moc. Biorąc pod uwagę powyższe fakty,
zgodnie  z  art.  14  ust.  4  ww.  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu
przestrzennym, Prezydent Miasta Pabianic przedstawia Radzie Miejskiej  w
Pabianicach  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
przemysłowych położonych w Pabianicach na zachód od ulicy Lutomierskiej.
Projekt  zmiany  planu  opracowany  będzie  przez  Wydział  Urbanistyki  w
ramach zadań własnych. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie uchwalenia
zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
terenów przemysłowych położonych w Pabianicach na wschód od ulicy
Lutomierskiej.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/39/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 29)

Ad.19.
Prezydent  Miasta Pabianic  Grzegorz  Mackiewicz omówił  projekt  uchwały
w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla terenu położonego na wschód od ul.  Myśliwskiej.
(Zał. Nr 30). Projekt planu został opracowany na podstawie uchwały Rady
Miejskiej  Nr XXV111/357/16  z  dnia  15  września  2016  r.  w  sprawie
przystąpienia  do  sporządzania  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  dla  terenu  położonego  na wschód od  ul.  Myśliwskiej.
Obejmuje  swoimi  ustaleniami  obszar  o  powierzchni  ok. 12,3 ha.  Celem
podjęcia  prac  planistycznych  było:  zmiana  zapisów  obowiązującego
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  ograniczającego
działalność  inwestycyjną  na  terenie  działek  objętych  przystąpieniem;
dostosowanie  zapisów  dotyczących  podziałów  do  aktualnego  stanu
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zainwestowania  terenu  oraz  planowanych  inwestycji;  realizacja  zapisów
studium  w  zakresie  możliwości  wprowadzenia  jako uzupełniającej  funkcji
produkcyjnej;  dostosowanie  układu  komunikacyjnego  do  potrzeb
przekształcającego się obszaru i uaktualnienie przebiegu dróg publicznych;
dostosowanie zapisów obowiązujących dla tego terenu planów, do aktualnych
przepisów prawa. Procedura formalno — prawna sporządzenia planu została
przeprowadzona  zgodnie  z  art.  17  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  r.
o  planowaniu  i zagospodarowaniu  przestrzennym.  Procedurę  rozpoczęto
w dniu przystąpienia do sporządzania projektu planu t. j. w dniu 15 września
2016 r., w stanie prawnym określonym w Dz. U z 2016 r. poz 778, 904, 961
i  1250.  Procedurę  planistyczną  kontynuowano  w  oparciu  o  stan  prawny
określony w Dz. U. z 2016 r. poz. 1579, z 2017 r. poz. 730, 1566, z 2018 r.
poz  1496,  1544.  Projekt  poddany był  szerokiej  konsultacji  społecznej,  był
wykładany trzykrotnie do publicznego wglądu oraz uzyskał niezbędne opinie i
uzgodnienia organów i instytucji zewnętrznych. Ustalenia planu w większości
stanowią  kontynuację  prowadzonej  przez  Miasto  Pabianice  polityki
przestrzennej,  zapisanej  w  obecnie  obowiązującym  miejscowym  planie
zagospodarowania  przestrzennego  i  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego.  Realizacja  ustaleń  planu  pozwoli  na
prawidłowe zagospodarowanie, dostosowane do szczególnych wartości, jakie
posiadają tereny objęte planem dla tożsamości  i wizerunku miasta.  Biorąc
powyższe pod uwagę Prezydent Miasta Pabianic kieruje do Rady Miejskiej,
celem uchwalenia,  projekt  uchwały  wraz  z  załącznikami:  a)  rysunek planu
sporządzonego  w  skali  1:1000  wraz  z  wyrysem  ze  Zmiany  studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Miasta
Pabianie,  b)  lista  nieuwzględnionych  uwag  dotyczących  projektu  planu,
c)  rozstrzygnięcie  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  planie  inwestycji
z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy
oraz o zasadach ich finansowania. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki
Komunalnej i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  powiedział,  że  przystąpimy  do
głosowania  uwag  wniesionych  do  trzykrotnie  wyłożonego  do  publicznego
wglądu  planu,  projekt  planu  był  rozpatrywany  przez  Komisję  Gospodarki
Komunalnej  i  Inwentaryzacji,  radni  otrzymali  materiały  z  uwagami
wniesionymi do wyłożonego do publicznego wglądu projektu planu.  
Przechodzimy do głosowania uwag, każdej oddzielnie, nie możemy głosować
wszystkich.
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Rada przyjęła sposób głosowania.

Naczelnik  Renata Sielczak powiedziała,  że głosowanie  dotyczy załącznika
nr 2 do projektu ww. uchwały.
Pierwsza  procedura  wyłożenia  do  publicznego  wglądu  projektu  planu
w dniach od 07.03.2018 r. do 09.04.2018 r. 
Uwaga z  pierwszego wyłożenia  projektu  planu  do  publicznego wglądu  —
dotyczy działki nr 15/2 ul. Myśliwska 56 A. 
Treść uwagi: Składający uwagę zaproponował usytuowanie nieprzekraczalnej
linii  zabudowy  w  linii  rozgraniczającej  ulicy  Podleśnej,  ponieważ  "linia
zabudowy przecina istniejące budynki". 
Prezydent Miasta Pabianie nie uwzględnił wniesionej uwagi. 
Uzasadnienie: Propozycja Wnioskodawcy jest niezgodna z ustawą o drogach
publicznych  oraz  Rozporządzeniem  ws.  warunków  technicznych,  jakim
powinny  odpowiadać  drogi  publiczne  i  ich  usytuowanie.  Fakt  "przecięcia"
istniejących  budynków  projektowaną  linią  zabudowy  uniemożliwia  jedynie
rozbudowę  tych  budynków  poprzez  zwiększenie  powierzchni  zabudowy
(w terenie między linią zabudowy a linią rozgraniczającą ulicy). Zapisy planu
umożliwiają natomiast utrzymanie i eksploatację przedmiotowych budynków
poprzez  "możliwość  przebudowy,  nadbudowy,  docieplenia  i  bieżącej
konserwacji  istniejących  obiektów  budowlanych  lub  ich  fragmentów
znajdujących się przed ustaloną niniejszym planem linią zabudowy". 

Głosowanie:  za  nieuwzględnieniem  uwagi  i  tym  samym  podtrzymaniem
rozstrzygnięcia Prezydenta – 22,   przeciw – 0,   wstrzymało się - 0. 
Rada Miejska w Pabianicach w głosowaniu nie uwzględniła wniesionej uwagi,
podtrzymując tym samym rozstrzygnięcie Prezydenta Miasta Pabianic.

Uwaga z  pierwszego wyłożenia  projektu  planu  do  publicznego wglądu  —
dotyczy działek nr 273/1, 7/1, 7/3 ul. Myśliwska 54/56.
Treść uwagi: Składający uwagę wyraził brak zgody na przeznaczenie działek
273/1, 7/1 i 7/3 pod projektowaną drogę publiczną KDD.
Prezydent Miasta Pabianie częściowo nie uwzględnił wniesionej uwagi. 
Uzasadnienie: Uwaga już jest częściowo uwzględniona w zapisach projektu
planu  dla  dz. 273/1  i  północnej  części  działki  7/1,  które  nie  znajdują  się
w obrębie  obszaru  drogi  publicznej  KDD.  Częściowo nieuwzględniona dla
części  południowej  działki  7/1  oraz  będącej  w  obszarze  projektu  planu,
zachodniej  części  działki  7/3  (plac  do  zawracania).  Przebieg  drogi  jest
kontynuacją  dotychczasowej  polityki  przestrzennej  gminy,  zapisaną
w obowiązującym  miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego.
Obecnie  obowiązujący  plan określa  przedmiotową drogę jako drogę klasy
dojazdowej (KDD), o szerokości ok. 18 m, obejmującą w całości działki 273/1
obręb 16, 7/1 obręb 20 i 7/2 obręb 20, 7/3 obręb 20, a także część działki
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266/1 obręb 16 (zajęcie pod trójkąt widoczności). Projekt m.p.z.p. zawęża (od
strony północnej) przedmiotową drogę publiczną do 10 m i obejmuje działkę
7/2 (działka gminna) oraz cześć działki 7/1 (działka wnioskodawcy), a także
część działki 7/3 (dz. wnioskodawcy) przeznaczonej pod plac do zawracania.
Propozycja wnioskodawcy zawężenia przedmiotowej drogi do szerokości 4 m
jest niezgodna z ustawą o drogach publicznych oraz Rozporządzeniem ws.
warunków  technicznych,  jakim  powinny  odpowiadać  drogi  publiczne  i  ich
usytuowanie. 

Głosowanie:  za  częściowym  nieuwzględnieniem  uwagi  i  tym  samym
podtrzymaniem rozstrzygnięcia Prezydenta - 22,   przeciw - 0,   wstrzymało
się - 0. 
Rada  Miejska  w  Pabianicach  w  głosowaniu  częściowo  nie  uwzględniła
wniesionej  uwagi,  podtrzymując  tym  samym  rozstrzygnięcie  Prezydenta
Miasta Pabianic. 

Druga procedura wyłożenia do publicznego wglądu projektu planu w dniach
od 13.06.2018 r. do 11.07.2018 r.
Uwaga  z  drugiego  wyłożenia  projektu  planu  do  publicznego  wglądu  —
dotyczy działek nr 273/1, 7/1, 7/3 ul. Myśliwska 54/56.
Treść uwagi: Składający uwagę wyraził brak zgody na przeznaczenie działek
7/1 i 7/3 pod projektowaną drogę publiczną KDD. 
Prezydent Miasta Pabianie częściowo nie uwzględnił wniesionej uwagi. 
Uzasadnienie: Częściowo uwzględniono, poprzez zawężenie przedmiotowej
drogi do szerokości działki gminnej nr 7/2 (działki drogowej) o szerokości ok.
5  m oraz  zmianę  jej  klasyfikacji  z  drogi  klasy  dojazdowej  (KDD)  na  ciąg
pieszo-jezdny  (KX)  zakończony  placem  do  zawracania.  Częściowo  nie
uwzględniono w zakresie działki  7/3 z uwagi na konieczność zapewnienia
placu do zawracania (brak możliwości podłączenia ciągu pieszo-jezdnego KX
do drogi klasy KDZ). 

Głosowanie:  za  nieuwzględnieniem  uwagi  i  tym  samym  podtrzymaniem
rozstrzygnięcia Prezydenta - 22,   przeciw - 0,   wstrzymało się - 0. 
Rada  Miejska  w  Pabianicach  w  głosowaniu  częściowo  nie  uwzględniła
wniesionej  uwagi,  podtrzymując  tym  samym  rozstrzygnięcie  Prezydenta
Miasta Pabianie. 

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie uchwalenia
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
położonego na wschód od ul. Myśliwskiej.
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Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/40/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 31)

Ad.20.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  projekt  uchwały
w  sprawie  wyboru  delegata  na  Zebranie  Delegatów  Członków
Stowarzyszenia pod nazwą "Związek Gmin Związanych z  Życiem Św.
Maksymiliana Marii Kolbe" reprezentującego Gminę Miejską Pabianice.
(Zał. Nr 32) Gmina Miejska w Pabianicach uchwałą Nr XLIX/439/05 z dnia 10
sierpnia 2005 r. przystąpiła jako gmina założyciel do stowarzyszenia Związek
Gmin Związanych życiem Św. Maksymiliana Marii Kolbe. Zgodnie § 17 ust.2
Statutu Związku Gmin Związanych z Życiem Św. Maksymiliana Marii Kolbe
stanowiącego Załącznik Nr 1 do ww. uchwały na Zebraniu Delegatów członka
związku  reprezentują  delegaci:  wójt  (burmistrz,  prezydent  miasta,
przewodniczący  zarządu  j.s.t.)  lub  upoważniona  przez  niego  osoba  oraz
radny wybrany przez właściwą radę. Kadencja organów Związku upływa wraz
z upływem kadencji  rad jednostek samorządu terytorialnego. W związku z
planowanym  na  luty  pierwszym  posiedzeniem  Związku  w  nowej  kadencji
samorządu podjęcie uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  zaproponował  radną  Bożennę
Kozłowską jako delegata na Zebranie Delegatów członków Stowarzyszenia.

Radna Bożenna Kozłowska wyraziła zgodę.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski zapytał, czy są inne propozycje. 

Następnie wobec braku innych propozycji  Przewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru
delegata na Zebranie Delegatów Członków Stowarzyszenia pod nazwą
"Związek  Gmin Związanych  z  Życiem Św.  Maksymiliana Marii  Kolbe"
reprezentującego Gminę Miejską Pabianice.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/41/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 33)
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Ad.21.
Sekretarz  Miasta  Paweł  Rózga  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
przystąpienia Miasta Pabianice do Związku Miast Polskich.  (Zał. Nr 34)
Zgodnie  ze  statutem  ZMP  członkami  Związku  mogą  być  miasta  polskie.
Członków Związku przyjmuje Zarząd. Warunkiem członkostwa jest podjęcie
przez Radę Miejską uchwały o przystąpieniu miasta do Związku.  Fundusze
Związku tworzą m.in. składki członkowskie, które stanowią ok. 50% ogólnego
budżetu Związku. Składki ustala się w wysokości proporcjonalnej do liczby
mieszkańców miasta  -  członka  Związku,  według  danych  GUS,  na  koniec
czerwca  poprzedniego  roku.  W  przypadku  nieopublikowania  przez  GUS
danych,  składka  obliczana  jest  na  podstawie  ostatnich  opublikowanych
danych.  Wysokość  składek  członkowskich  i  termin  ich  płatności,
proponowane  przez  Zarząd,  uchwala  Zgromadzenie  Ogólne.  Uchwałą
nr 512014 XXXV, Zgromadzenie Ogólne Związku Miast Polskich w Zabrzu
uchwaliło składkę członkowską w ZMP w wysokości 0,30 zł od mieszkańca
miasta rocznie. Wysokość składki podlega w następnych latach waloryzacji
w  stosunku  do  roku  poprzedniego  o  przewidywany  wskaźnik  inflacji,
przyjmowany w projekcie budżetu państwa na rok następny. Jeżeli wskaźnik
w danym roku będzie ujemny, wysokość składki pozostaje na poziomie z roku
poprzedniego.  Miastom,  w  zależności  od  liczby  mieszkańców,  przysługują
ulgi.  Wysokość  składki  członkowskiej  w  2018  roku  wynosi  0,3162  zł
od mieszkańca miasta rocznie (z zastrzeżeniem przyjętych ulg). Argumenty
przemawiające  za  przystąpieniem  Miasta  do  Związku  Miast  Polskich:
prowadzenie  lobbingu  legislacyjnego  dzięki  udziałowi  przedstawicieli  ZMP
w  pracach  Komisji  Wspólnej  Rządu  i  Samorządu  Terytorialnego,  komisji
sejmowych i  senackich oraz różnych opiniotwórczych instytucji;  inicjowanie
wspólnych  działań  przeciwko  niekorzystnym  dla  miast  rozwiązaniom
prawnym  i  opracowywanie  własnych  projektów  zmian  ustaw;
przygotowywanie  wniosków  oraz  wsparcie  finansowe  i  merytoryczne
dla  miast  występujących  do  Trybunału  Konstytucyjnego;  finansowanie
i  udostępnianie miastom członkowskim ekspertyz  prawnych;  wspomaganie
miasta  w  bieżącym  i  strategicznym  zarządzaniu  przez  System  Analiz
Samorządowych czyli największą samorządową bazę danych statystycznych
(1000 wskaźników  dla  wszystkich  miast  w  Polsce)  pozyskiwanych
bezpośrednio  z  miast  i różnych  źródeł  statystyki  publicznej  dotyczących
ważnych  sektorów  działalności  samorządów  miejskich;  możliwość
uczestnictwa w licznych projektach realizowanych ze środków zewnętrznych
dotyczących  istotnych  spraw  samorządowych  m.in.  z  zakresu  rozwoju,
partycypacji,  oświaty,  klimatu,  usług administracyjnych i  PPP;  promowanie
dobrych  praktyk  z  miast  (konkursy,  Baza  Dobrych  Praktyk,  publikacje);
udzielanie pomocy merytorycznej w rozwiązywaniu problemów zgłaszanych
przez miasta należące do Związku; 9) organizowanie dla miast członkowskich
konferencji  tematycznych,  seminariów,  warsztatów  i  Grupy  Wymiany
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Doświadczeń;  prowadzenie działań wzmacniających wizerunek samorządów
przy udziale miast członkowskich Związku; dysponowanie własnymi kanałami
informacyjnymi  —  serwis  samorządowy  ZMP  www.miasta.pl,  miesięcznik
„Samorząd  Miejski",  profil  na  portalu  społecznościowym  Facebook,
newsletter,  mailing  do  miast,  Pomocnik  dla  JST  (informacja  o  środkach
zewnętrznych),  przygotowujemy  również  publikacje;  stała  współpraca
z  dziennikarzami,  organizowanie  briefingów  i  konferencji  prasowych,
współpraca z rzecznikami prasowymi miast, redaktorami gazet miejskich oraz
pracownikami biur promocji; reprezentowanie interesów miast członkowskich
w  organizacjach  europejskich  zrzeszających  samorządy  w  Komitecie
Regionów UE, Radzie Gmin i Regionów Europy (CEMR), Kongresie Władz
Lokalnych  i  Regionalnych  Europy  (CLRAE);  realizowanie  projektów
we  współpracy  ze  stowarzyszeniami  skupiającymi  samorządy  w  Europie
(konferencje, wizyty studyjne, platformy wymiany doświadczeń);  wspieranie
miast  członkowskich  w  poszukiwaniach  zagranicznych  partnerów
do współpracy  (prawie  30%  wszystkich  partnerstw  polskich  samorządów
zostało nawiązanych przy pomocy ZMP).

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia
Miasta Pabianice do Związku Miast Polskich. 

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/42/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 35)

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz podziękował za podjęciem powyższej
uchwały  i  poprosił  o  uczestniczenie  radnego  Tadeusza  Gęsa   w  pracach
Związku.

Ad.22.
Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska -  Jasiczek omówiła
projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  Nr  III/20/18  Rady  Miejskiej
w Pabianicach z dnia 19 grudnia 2018r. w sprawie przyjęcia programu
osłonowego  dla  mieszkańców  Miasta  Pabianic  „Posiłek  w  szkole
i  w  domu”  na  lata  2019-2023  (Zał.  Nr  36)  Konieczność  wprowadzenia
zmiany  do  uchwały  nr  III/20/18  Rady  Miejskiej  w Pabianicach  z  dnia
19  grudnia  2018  r.  w  sprawie  przyjęcia  programu  osłonowego
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dla mieszkańców Miasta Pabianic "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-
2023" wynika z wszczęcia przez Wojewodę Łódzkiego postępowania w celu
kontroli  legalności  ww.  uchwały.  Zdaniem  organu  nadzoru  przedmiotowa
uchwała  nie  jest  aktem prawa  miejscowego  w rozumieniu  art.  40  ustawy
o samorządzie gminnymi i nie podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym
Województwa  Łódzkiego.  Dotychczas  gminne  programy  osłonowe
przyjmowane były jako prawo miejscowe i tak też została przyjęta przez Radę
Miejską  w  Pabianicach  przedmiotowa  uchwała.  Weryfikacja  stanowiska
organu  nadzoru  co do  statusu  tej  uchwały  związana  jest  z poglądem
wyrażonym w wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Krakowie
z dnia 24 czerwca 2015 r. sygn. Akt III SA/Kr 136/15 z treści którego wynika,
ze programy osłonowe uchwalone na podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy
z  dnia  12  marca  2004  r.  o pomocy  społecznej  nie  są  aktami  prawa
miejscowego w rozumieniu art. 87 ust. 2 Konstytucji RP oraz art. 40 ust. 1
ustawy o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  uchwałę
opiniowała Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw
Społecznych zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr
III/20/18  Rady  Miejskiej  w Pabianicach  z  dnia  19  grudnia  2018r.  w
sprawie  przyjęcia  programu  osłonowego  dla  mieszkańców  Miasta
Pabianic „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 22, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/43/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 37)

Ad.23.
Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej  Pabianice  na  lata
2019  -  2035  z  autopoprawką. (Zał.  Nr  38)  Zgodnie  z  przewidzianymi
przepisami  ustawy  o  finansach  publicznych  w  dniu  15  listopada  2018  r.
Prezydent Miasta Pabianic przedłożył do Rady Miejskiej i  Regionalnej Izby
Obrachunkowej  projekt  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miejskiej
Pabianice na lata 2019 – 2035. Następnie w dniu 27 grudnia 2018 roku do
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi została skierowana poprawka do
tego dokumentu. W dniu 31 grudnia 2018 r. wpłynęła Uchwała Nr I/222/2018
Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  z  dnia
28 grudnia  2018 roku w sprawie opinii  do projektu  uchwały  o  wieloletniej
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prognozie finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu
budżetu  Miasta  Pabianic.  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  została
opracowana na lata 2019 – 2035.  Dochody miasta w roku 2019 ustalone
zostały  w wysokości  314.049.728 zł.  Na  tym etapie  zostały  uwzględnione
wszystkie  wielkości  finansowe  podane  w  piśmie  Ministra  Finansów,
w  decyzjach  Wojewody  Łódzkiego,  uwzględniono  wielkości  wynikające
z  umów zawartych  na  realizację  projektów inwestycyjnych.  Wprowadzone
zostały nowe wielkości po podjęciu przez Radę Miejską uchwały w sprawie
stawek podatku od nieruchomości.  Przyjęte zostały dochody ze sprzedaży
majątku w wysokości 4.000.000 zł przez cały okres trwania WPF. Następnie
podatki lokalne w latach 2020 – 2035 przyjęto poziom w WPF w wysokości
roku 2019.  Udziały  w PIT-ach,  między rokiem 2018 – 2019 był  znaczący
wzrost tej pozycji ok. 9.000.000 zł do budżetu. Od roku 2020 – 2035 pozycja
ta została podniesiona w całym tym okresie tylko o 2.000.000 zł. Pozycja ta
będzie każdorazowo  korygowana z pismem Ministra Finansów. Pozycja CIT
została podniesiona w różnych kwotach od roku 2028 do 2035. Wynika to
z  rytmiczności  spływu  CIT-ów.  Wydatki  Miasta  w  2019  roku  zostały
oszacowane  w  wysokości  349.649.728  zł,  w  tym  wydatki  inwestycyjne
w  wysokości  120.188.257  zł.  W  latach  2020  -  2035  wydatki  mają  różną
wielkość.  Ustalane  są  na  podstawie  zobowiązań  Miasta  i  zobowiązań
wynikających z realizacji projektów inwestycyjnych. Wynik budżetu ustalony
w 2019 roku i 2020 roku jest wynikiem deficytowym. Od roku 2021 - 2035
prognozowany  jest  budżet  nadwyżkowy.  W  związku  z  tym,  że  należy
uzupełnić  16.200.000  zł  brakującej  kwoty  i  wprowadzić  dofinansowanie
otrzymane z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 11.800.000 zł to pozycja
-  wynik  finansowy  -  będzie  ulegała  zmianie.  Zadłużenie  miasta  na  dzień
31 grudnia 2019 roku stanowi 78.020.000 zł, co stanowi 24,84% dochodów
2019  roku.  Najwyższe  zadłużenie  na  ten  moment  szacowane  jest
w wysokości  109.670.000 zł  w  roku  2020,  co  stanowi  36,73% dochodów
Miasta. Od roku 2020 według posiadanych danych na dzień dzisiejszy będzie
malało  zadłużenie  miasta.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Łodzi
Uchwałą  Nr  I/222/2018  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Łodzi  z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie opinii  do
projektu  uchwały  o  wieloletniej  prognozie  finansowej  oraz  możliwości
sfinansowania planowanego deficytu budżetu Miasta Pabianic zaopiniowała
pozytywnie  z  istotnymi  uwagami  projekt  uchwały  w  sprawie  wieloletniej
prognozy finansowej Miasta Pabianic na lata 2019 – 2035.  Regionalna Izba
Obrachunkowa  wykazała,  że  kwota  4.300.000  zł  w  pozycji  rozchody  jest
nieprawidłowo  ujęta.  W  tym  dokumencie  zostało  to  wprowadzone  do
wydatków majątkowych. Ponadto Regionalna Izba Obrachunkowa wykazała,
jak  układają  się  wskaźniki  z  art.  243  ustawy  o  finansach  publicznych  na
przestrzeni 2021-2035. Wykazała, że w roku 2029 Miasto może mieć problem
z zachowaniem relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych i  zostały
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podwyższone  CIT-y  o  500.000  zł  i  tym  samym  został  spełniony  wymóg
realności roku 2029.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że wszyscy radni
otrzymali opinię RIO przyjętą Uchwałą Nr I/222/2018 z dnia 28 grudnia 2018
roku w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej
oraz  możliwości  sfinansowania  planowanego  deficytu  budżetu  Miasta
Pabianic. (Zał. Nr 39)

Przewodnicząca  Komisji   Budżetu  i  Finansów  Bożena  Kozłowska
przedstawiła pozytywną opinię Komisji do Wieloletniej Prognozy Finansowej
na lata 2019 - 2035 z autopoprawką.

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  pozytywne stanowisko
w  sprawie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  i  Komisji  Budżetu  i
Finansów - nie wniósł żadnych uwag.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  dyskusję  –
wystąpienia klubowe.

Wystąpień klubów radnych nie było.

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2019- 2035.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 6.
Uchwała Nr IV/44/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 40)

Ad.24.
Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
uchwalenia budżetu Miasta Pabianic na rok 2019.  (Zał.  Nr 41)  Zgodnie
z  przewidzianymi  przepisami  ustawy  o  finansach  publicznych  w  dniu
15.11.2018  r.  Prezydent  Miasta  Pabianic  przedłożył  do  Rady  Miejskiej
i Regionalnej Izby Obrachunkowej projekt budżetu Miasta Pabianic na 2019
rok.  Wysokość  dochodów  ze  sprzedaży  majątku  przyjęto  w  oparciu
o  wyliczenia  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Urzędu  Miejskiego.
W grupie dochodów majątkowych znalazły się również dotacje z UE, które
Miasto otrzymało na realizację projektów. Ostateczna łączna wysokość strony
dochodowej budżetu Miasta Pabianic w 2019 roku wynosi 314.049.728 zł,
w tym dochody bieżące – 235.275.709 zł, w tym dochody bieżące zlecone –
46.458.223 zł,  dochody majątkowe – 78.774.000.19 zł.  Ostatecznie łączna
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wysokość strony wydatkowej budżetu Miasta Pabianic w 2019 r. wynosi 349.
649.728 zł, w tym wydatki bieżące 229.461.451 zł. Zachowana jest relacja z
art. 242 ustawy o finansach publicznych, czyli wydatki bieżące są niższe niż
dochody  bieżące,  co  świadczy,  że  budżet  danego  roku  powinien
wygenerować  tzw.  nadwyżkę  operacyjną.  Wydatki  majątkowe  zostały
zaplanowane  w  wysokości  120.188.257  zł,  w  tym  inwestycje
współfinansowane  środkami  unijnymi  stanowią  kwotę  111.287,15  zł,
inwestycje majątkowe wykazane w załączniku inwestycyjnym - 8.901.262 zł,
w tym zabezpieczona kwota dla budżetu obywatelskiego, 1.550.000 zł dla
ZWiK  na  podwyższenie  kapitału  i  2.500.000  zł  na  inwestycje  drogowe
i  700.000  zł  na  wykup  nieruchomości.  Budżet  roku  2019  jest  budżetem
zrównoważonym przychodami w wysokości 39.300.000 zł, ponieważ jest to
budżet deficytowy. Rozchody zostały zaplanowane w wysokości 3.700.000 zł.
Jest to kwota, która zabezpiecza całkowicie pokrywanie zobowiązań Miasta
Pabianice  w  postaci  spłaty  obligacji,  pożyczek  i  kredytów  w  roku  2019.
Wydatki  inwestycyjne  w  kwocie  120.188.257  zł  są  to  głównie  projekty
współfinansowane środkami z Unii Europejskiej. Zadłużenie Miasta na dzień
31 grudnia 2019 roku wynosi 78.020.000 zł. Wskaźnik jednoroczny wyliczony
dla Miasta Pabianice jest to 3,13%. Regionalna Izba Obrachunkowa w Łodzi
Uchwałą  Nr  I/223/2018  z  dnia  28  grudnia  2018  roku  w  sprawie  opinii
dotyczącej  projektu  budżetu  Miasta  Pabianic  na  2019  rok  zaopiniowała
pozytywnie  projekt  uchwały  budżetowej  Miasta  Pabianic  na  2019  rok,
formułując  uwagi  zawarte  w  uzasadnieniu.  Zastrzeżenie  dotyczy
umieszczenia kwoty 4.300.000 zł w rozchodach, która powinny być ujęta w
wydatkach  majątkowych.  Jest  tutaj  kompatybilność  z  zastrzeżeniem  przy
WPF.  W  związku  z  podjętą  Uchwałą  Nr  11/15/18  Rady  Miejskiej
w Pabianicach z dnia 28 listopada 2018r. w sprawie określenia wysokości
stawek  podatku  od  nieruchomości  zwiększa  się  dochody  budżetu  Miasta
o  kwotę  2.581.200  zł  w  dz.756,  rozdz.  75615,  75616.  Tym  samym  plan
wydatków bieżących w budżecie Miasta zwiększa dział, rozdział w pozycjach:
-  Wydział  Spraw Społecznych i  Gospodarczych -  100.000,00 zł  dział  855,
rozdział 85508 Rodziny zastępcze — 30.000,00 zł, dział 855, rozdział 85510
Działalność placówek opiekuńczo - wychowawczych 70.000,00 zł 
- Wydział  Ochrony Środowiska — 200.000,00 zł dział 900, rozdział 90095
Pozostała działalność — 200.000,00 zł 
-  Zakład Gospodarki  Mieszkaniowej  — 300.000 zł  (dotacja  przedmiotowa)
dział 700, rozdział 70001 Zakłady gospodarki mieszkaniowej — 300.000,00 zł
- Referat Planowania i Sprawozdawczości Budżetu — 1.981.200 zł dział 750,
rozdział 75023 Urzędy gminy — 20.000,00 zł szkolenia finansowo-księgowe,
dział  758,  rozdział  75814  Różne  rozliczenia  finansowe  —  300.200,00  zł
zapłata VAT-u należnego na rzecz Urzędu Skarbowego, dział 758, rozdział
75818 — 1.661.000,00 zł rezerwa ogólna i celowa. 
W  oparciu  o  wytyczne  Wydziału  Infrastruktury  Technicznej  i  Komunikacji
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dokonano  urealnienia  po  stronie  planu  dochodów  majątkowych  środków
dotacji  z  budżetu  UE  na  projekty:  -  Modernizacja  i  rozwój  komunikacji
miejskiej w Pabianicach — 11.408.691,50 zł, - Integracja różnych systemów
transportu zbiorowego poprzez rozbudowę węzłów przesiadkowych w woj.
łódzkim- 9.909,65 zł. Powyższe urealnienie wynika z faktycznego wykonania
dotacji z UE w roku 2018 otrzymanych na powyższe projekty.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  opinię  Regionalnej
Izby  Obrachunkowej  w Łodzi  z  dnia  28  grudnia  2018  r.  w  sprawie  opinii
dotyczącej projektu uchwały budżetowej Miasta Pabianic na 2019 rok (Zał. Nr
42)  

Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Bożenna  Kozłowska
przedstawiła pozytywną opinię Komisji. (Zał. Nr 43)

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  pozytywne stanowisko
w sprawie opinii  RIO, odnośnie opinii  Komisji  Budżetu i  Finansów również
pozytywne, nie ma uwag.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  dyskusję  –
wystąpienia klubowe.

Radny  Włodzimierz Stanek w imieniu Klubu Radnych PiS powiedział,  że jest
to pierwszy budżet w nowej kadencji, w którą Pan Prezydent wszedł z bardzo
mocnym  mandatem  społecznym,  nie  będziemy  zachowywać  się  tak  jak
totalna  opozycja  w  parlamencie,  nie  będziemy  tupać,  krzyczeć,  rzucać
kartkami i kopać w barierki. Chcemy być opozycją konstruktywną. Cieszymy
się, że jest wyciągnięta dłoń przez rząd Prawa i Sprawiedliwości oraz pana
marszałka  przez  asygnację  pieniędzy  na  projekt  tramwajowy.  Nasza  dłoń
również  jest  wyciągnięta.  Liczymy na  współpracę,  bo  dobro  Pabianic  jest
najważniejsze.  Klub ten bowiem ma kilka wątpliwości. Uważamy, że nie jest
to  budżet  przełomowy i  widzimy w nim pewne mankamenty.  Niepokojąca
pozycja  to  zaplanowane  jedynie  2,5  mln  złotych  na  inwestycje  drogowe.
Przypominamy, że Prezydent obiecał w ciągu 5 lat wyasfaltowanie wszystkich
dróg  gruntowych  w  mieście.  Zaplanowana  kwota  2,5  mln  zł  jest
niewystarczająca  na  wyasfaltowanie  tych  dróg  i  wyremontowanie  już
istniejących dróg. Kwota ta będzie musiała zostać zwiększona. W projekcie
budżetu  brak  jest  środków  na  drugą,  dużą  obietnicę,  czyli  wybudowanie
szkoły na Zatorzu.  Jeśli  miałaby być spełniona,  to  w tym pierwszym roku
jakieś  środki  na  ten  cel  powinny  się  pojawić. W  budżecie  wycięte  są
wszystkie  wydatki  inwestycyjne  na  kwotę  około  6  mln  zł  i  remontowe
w oświacie  na kwotę około  4  mln zł.  Budzi  wątpliwość,  czy zaplanowane
środki na ogrzewanie są wystarczające. Od września br. najprawdopodobniej
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kolejna  podwyżka  wynagrodzeń  nauczycieli.  Klub  Radnych PiS  zauważa,
że kwota  250.000 złotych na  prowadzenie  schroniska dla  bezdomnych to
kwota niedoszacowana o około 100.000 zł. Klub Radnych PiS wstrzyma się
od głosu w tej sprawie.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz stwierdził, że 2,5 mln złotych na drogi
to pierwsza transza. Podobnie było rok temu.  W zakresie inwestycyjnym,
żeby próbować w tym pierwszym przetargu wyasygnować na drogi kwotę 2,5
mln zł wstrzymana była do kwietnia sprawa budżetu obywatelskiego i wtedy
udało się wygenerować wydatki majątkowe w granicach 6 mln zł. Dzisiaj Pani
Skarbnik udało się wyasygnować kwotę ponad 9 mln zł jednocześnie blokując
rezerwę na wydatkach bieżących ponad 1,5 mln zł. Zawsze w marcu mamy
podliczone wolne środki i  wtedy właśnie jest największy bum inwestycyjny
i  do  budżetu  miasta  przekazywane  są  największe  środki  finansowe  na
inwestycje. W br. może być z tym różnie, ponieważ nie wiadomo czy uda się
pokryć kwestię związaną z wkładem własnym do projektu tramwajowego i na
inwestycje w II półroczu zostaną przeznaczone znacznie mniejsze pieniądze.
W kwietniu  pojawia  się  duża  uchwała  inwestycyjna  i  wtedy  pojawiają  się
największe  zadania  inwestycyjne.  Natomiast  w budżecie,  który  uchwalany
jest  w  styczniu  planowane  są  inwestycje,  które  ze  względu  na  specyfikę
ogłaszanych przetargów m.in. pierwsza transza projektów drogowych mogą
przynieść  korzyści  w  zakresie  niższej  oferty  złożonej  przez  wykonawców.
W ubiegłym roku została zastosowana ta procedura i przyniosła sukces, gdyż
można było domawiać zadania inwestycyjne i robić uzupełnienia przetargów.
Naprawy bieżące są zagwarantowane w bieżących wydatkach Zarządu Dróg
Miejskich, kwota 2,5 mln zł jest to kwota tylko na inwestycje czyli wymianę
nawierzchni dróg gruntowych na nakładki asfaltowe albo remonty kapitalne
dróg.  Wszystkie  bieżące  naprawy  są  zapisane  w  innym  paragrafie
i zabezpieczone w ZDM. Szkoła na Zatorzu - zgadza się, że procedowanie
powinno  się  rozpocząć  od  koncepcji.  Koszty  pokrywania  wydatków
oświatowych  przez  Ministerstwo  Oświaty.  Można  zweryfikować,  ile  Miasto
przeznaczało środków własnych na edukację przed reformą i ile robi dzisiaj.
Na  początku  w  zakresie  inwestycji  i  remontów  w  szkołach  staramy  się
ograniczać, tak aby w kwietniu dołożyć na to co wystąpi w  poszczególnych
placówkach.  Kwestia  schroniska  dla  bezdomnych  –  odbędzie  się  kolejne
spotkanie. Zapewne w br. również uda się spiąć wspólnymi siłami ten budżet.
Pierwsza  transza  w  wysokości  250.000  zł  jest  zdecydowanie  wyższa  niż
w  ubiegłym  roku.  Również  są  inne  formy  pozabudżetowe  pomocy  dla
schroniska  w  zakresie  współfinansowania  i  zatrudniania  poszczególnych
osób. W miarę rozwoju tej placówki – przeznaczenie kolejnych pomieszczeń
i zwiększanie ilości sukcesywnie będzie zwiększana pomoc finansowa, ale
musi być to na zasadach obopólnych, ponieważ jest to podmiot zewnętrzny,
który za każdym razem w zakresie dożywiania, utrzymania i przeciwdziałania
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bezdomności  startuje  w  konkursie  i  ma  takie  same  prawa  jak  wszystkie
organizacje  pozarządowe.  Zwrócił  uwagę,  że  nie  jest  to  jedyna  placówka
w tym mieście,  która wykonuje tego rodzaju świadczenia.  Podziękował  za
deklarację. Nie ukrywa, że budżet 2019 roku przede wszystkim ze względu
na przesunięcie realizacji  projektu tramwajowego, który miał się rozpocząć
jesienią  2018 r,  bardzo  zachwiał  kwestię  finansową.  W związku  z  tym to
przesunięcie o 2 lata dałoby w sposób spokojny i zrównoważony realizację
tego projektu. W zakresie wzmacniania obsady personalnej będziemy musieli
poprosić i zatrudnić fachowców i to też będzie również generowało koszty w
mieście. Podziewał za wyrozumiałość Rady.

Przewodniczący  Rady Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  opinię  Koalicyjnego
Klubu  Radnych  Pabianice.  Podziękował  Pani  Skarbnik  Annie  Łosiak  i  Jej
służbom za to,  że  ten budżet  jest  gwarantem tego,  że finanse Miasta  są
w dobrych rękach. Trzymanie w ryzach wydatków jest bezpieczne i nie grozi
żadna katastrofa finansowa.

Kwota  314.049.727,52  zł  są  to  dochody  Miasta,  które  pokazują,
że sukcesywnie z roku na rok zwiększają się. Jest to zasługa konsekwentnej
realizacji wszystkich założeń. Na pewno swoją rolę również odegrała Karta
Pabianiczanina,  dlatego  że  w  ten  sposób  zachęcamy  podatnika  do
pozostawienia podatków w mieście. Drugi wskaźnik to  kwota 349.649.727,52
zł  wydatków.  Trzecia  wartość  to  120.188.277,49  zł  na  inwestycje,  z  tego
ponad  112.000.000  zł  współfinansowanych  przez  Unię  Europejską.  Są  to
wydatki,  których realizacja wszystkich tych inwestycji  przy tak niepewnych
kwestiach  rynkowych –  kwestia  cen  surowców musi  generować spokojnie
zabezpieczenie wszystkich scenariuszy i ten budżet realizuje właśnie takie
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scenariusze.  Jest  bezpiecznik  w  postaci  zadłużenia  w  wysokości  25%,
co pokazuje, że Miasto jest w gronie nielicznych samorządów, których stać na
inwestycje. Powoduje to, że w bezpieczny sposób można rozwijać to Miasto
i zmieniać jego oblicze. Do tego zobligowaliśmy się w kampanii wyborczej.
Cieszy się z tego, że padają deklaracje współpracy ze strony Klubu Radnych
PiS.  Jeśli  określamy się,  jako  konstruktywną opozycją,  to  zabrakło  jednej
rzeczy – jakiejkolwiek propozycji ze strony Klubu Radnych PiS, żeby zdanie
zmieniło  się  z  „wstrzymuję  się”  na  słowo  ”za”.  Powodowałoby  to,  że  ta
opozycja staje się ciałem. Cieszy się z tego, że obecny zarząd województwa
podtrzymał decyzje swoich poprzedników, ponieważ ułatwi to realizację tych
inwestycji. Oczekuje na tę współpracę i Koalicyjny Klub Radnych jest na nią
otwarty. Uważa, że ładnie byłoby rozpocząć tę współpracę dając ten kredyt
zaufania  w  postaci  „za”.  Uważa,  że  jest  to  budżet  proinwestycyjny  ale
bezpieczny.  Nie  umykają  te  mniejsze  inwestycje,  bardzo  dużo  działań
prospołecznych,  dokończenie  tych  oczekiwanych  inwestycji  w  postaci
Lewityna,  który  będzie  perełką  inwestycyjną  regionu.  Serdecznie
pogratulował tego budżetu. Koalicyjny Klub Radnych Pabianice zagłosuje za
tym budżetem.

Radny  Włodzimierz  Stanek  podziękował  za  dobre  słowa  w  stronę  Klubu
radnych PiS. Życie są to ciągłe zmiany. Stąd też nasza deklaracja, że Klub
Radnych  PiS  wstrzyma  się  przy  budżecie,  zmiany  nastawienia  Klubu  i
współpracy  będą  ewaluować  dalej,  podtrzymujemy  deklarację  chęci
współpracy

Następnie  wobec  braku  pytań  i  uwag  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie uchwalenia
budżetu Miasta Pabianic na rok 2019.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 6.
Uchwała Nr IV/45/19 została podjęta przez Radę. (Zał. Nr 44)

Prezydent Miasta Grzegorz  Mackiewicz  podziękował za przyjęcie uchwały 
i budżetu na 2019 rok.

Ad.25.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  Stanowisko  Rady
Miejskiej  w Pabianicach w sprawie wystąpienia z  apelem do prezesa
Rady  Ministrów  o  pilne  uruchomienie  środków  na  powszechnie
dostępne programy dotacyjne na poziomie kraju wspierające wymianę
niskosprawnych i wysokoemisyjnych instalacji grzewczych. (Zał. Nr 45)
Władze Miasta Pabianice podejmują liczne działania zmierzające po poprawy
jakości powietrza w zakresie stężeń pyłów zawieszonych. Wśród tych działań
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do najważniejszych zaliczyć należy: ▪ Realizację projektu termomodernizacji
11  placówek  edukacyjnych  Gminy  Miejskiej  Pabianice,  obejmującą
docieplenie  przegród  zewnętrznych,  modernizację  instalacji  CO  i  CWU,
wymianę stolarki okiennej i drzwiowej, wymianę oświetlenia wewnętrznego na
energooszczędne,  modernizację  systemów  monitoringu  i  zdalnego
sterowania  energią  (poprawa  efektywności  każdego  z  budynków  o  co
najmniej  25%,  ilość  zaoszczędzonej  energii  elektrycznej  532  MWh/rok,
łączna wartość nakładów inwestycyjnych brutto ponad 43 mln złotych) Zakup
18 szt. niskoemisyjnych autobusów z napędem hybrydowym umożliwiających
wycofanie  z  floty  MZK  wszystkich  najstarszych  pojazdów  emitujących
najwięcej  zanieczyszczeń  do  powietrza;  •  Wprowadzenie  w  pierwszym
kwartale  2019  bezpłatnych  przejazdów  dla  posiadaczy  samochodów  na
podstawie Karty Pabianiczanina z dowodem rejestracyjnym, dla tylu osób, na
ile zarejestrowany jest samochód (wszystkie osoby muszą mieć ważną kartę
pabianiczanina)  oraz  już  funkcjonujące  zniżki  na  przejazdy  z  Kartą
Pabianiczanina.  -  Uruchomienie  sieci  wypożyczalnie  rowerów  publicznych
(14  stacji,  122  rowery);  •   Inwestycje  ZEC  sp.  z  o.o.  Związane
z systematyczną rozbudową i modernizacją sieci cieplnej, realizacja projektu
wykonania  instalacji  oczyszczania  dla  kotłów  wodnych  przy
ul. Konstantynowskiej w celu dostosowania emisji zanieczyszczeń pyłowych i
gazowych, które obowiązywać będą od 1.01.2023 r. (wartość projektu - ok 37
mln  złotych);  •Działania  informacyjne  i  szkoleniowe  oraz  kontrole  Straży
Miejskiej;  ▪  Rozwój  terenów  zielonych  —nasadzenia  drzew  i  krzewów
w  parkach  i  na  skwerach  Akcje  informacyjno  —  edukacyjne  –  zajęcie
w szkołach, spektakle edukacyjne, ulotki informacyjne, konkursy dla uczniów,
Europejski Dzień bez Samochodu. Mimo znaczących nakładów na realizację
działań naprawczych przez Miasto Pabianice obserwować możemy jedynie
niewielką  poprawę  jakości  powietrza,  co  w  dużej  mierze  wynika
z  niewystarczającej  realizacji  programów  ochrony  środowiska  w  zakresie
ograniczenia  emisji  pochodzącej  ze  spalania  paliw  w  gospodarstwach
domowych - czyli  w zakresie głównej przyczyny przekroczeń norm jakości
powietrza.  Z  powszechnie  dostępnych  analiz  wykonanych  w  ramach
sporządzania  rocznych  ocen  jakości  powietrza  oraz  programów  ochrony
powietrza  wynika  jednoznacznie,  że  główną  przyczyną  przekroczeń  norm
jakości powietrza jest spalanie paliw w indywidualnych źródłach ogrzewania
(ok  52%  wg.  Badań  Krajowego  Ośrodka  Bilansowania  i  Zarządzania
Emisjami).  Z analizy zleconej przez Łódzki  Urząd Marszałkowski,  w której
zbadano  skuteczność  rozwiązania  polegającego  na  wymianie  kotłów  na
paliwa  stałe  na kotły  retortowe w zabudowie jednorodzinnej  spełniających
wymagania  klasy  5,  na  skutek  wymiany  kotłów  możliwe  jest  osiągnięcie
redukcji emisji pyłu zawieszonego PM10 o 50% a PM5 o 47%. Taki poziom
redukcji emisji może spowodować osiągnięcie poziomów dopuszczalnych dla
pyłów  zawieszonych.  W  wyniku  przeprowadzanych  przez  mieszkańców
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inwestycji  obok korzyści  związane ze zmniejszeniem emisji  do środowiska
może  następować  obniżenie  kosztów  eksploatacji  instalacji  grzewczej
z powodu większej wydajności energetycznej nowych urządzeń, stosowania
paliw wysokiej jakości paliw, droższych, ale posiadających wyższą wartość
opałową,  przynajmniej  częściowej  automatyzacji  procesu  ogrzewania
nieruchomości,  dostosowania  mocy  nowych  piecy  do  faktycznego
zapotrzebowania  na  ciepło.  Wymiana  źródeł  ciepła  zapewne  przyniesie
oszczędności  w perspektywie  kilku  lat,  ale  to  konieczność wymiany setek
instalacji  grzewczych  wymaga  zapewnienia  skutecznych  mechanizmów
dofinansowania inwestycji. Systemy te muszą być wypracowane zwłaszcza
na szczeblu centralnym, krajowym zwłaszcza biorąc pod uwagę obciążanie
kolejnymi zadaniami zleconymi samorządu, często przy braku przekazywania
wystarczających  środków  na  ich  realizację.  Możliwości  samorządu  na
poprawę jakości powietrza w krótkim stosunkowo czasie są ograniczone, w
związku z tym faktem niezbędne jest pile uruchomienie środków na programy
dotacyjne  na  poziomie  kraju  wspierające  wymianę  niskosprawnych
i wysokoemisyjnych instalacji grzewczych.

Radna  Monika  Cieśla  zapytała,  jaki  jest  powód  przedstawienia  tego
stanowiska, ponieważ z danych uzyskanych z różnych źródeł stan faktyczny
jest  zmienny.  Inny  był  stan  faktyczny,  kiedy  były  rozmowy  na  Komisji
Gospodarki Komunalnej, a inny jest stan na dzień dzisiejszy. Drugie pytanie
dotyczy  paragrafu  4  tj.  kryterium  doboru  osób  przedstawionych  w  tym
paragrafie.

Radny  Piotr  Różycki  odniósł  się  do  treści  uzasadnienia  tego  Stanowiska
w brzmieniu:   „Rozwój terenów zielonych — nasadzenia drzew i  krzewów
w  parkach  i  na  skwerach”.  Przypomniał,  że  w  poprzedniej  kadencji  była
propozycja adresowana do mieszkańców Pabianic nie wymagająca nakładów
finansowych  stworzenia  mapy  zielonych  punktów,  gdzie  mieszkańcy
dobrowolnie przy wsparciu Miasta mogli nasadzać zieleń. Pomysł ten niestety
nie  został  realizowany.  W tej  kadencji  ponownie  zaproponuje  ten  pomysł
i liczy na to, że uzyska poparcie. Zwracamy się do Prezesa Rady Ministrów.
Jest  zapis,  że:  „Inwestycje  ZEC  sp.  z  o.o.  związane  z  systematyczną
rozbudową  i  modernizacją  sieci  cieplnej,  realizacja  projektu  wykonania
instalacji oczyszczania dla kotłów wodnych przy ul. Konstantynowskiej w celu
dostosowania  emisji  zanieczyszczeń  pyłowych  i  gazowych,  które
obowiązywać będą od 1.01.2023 r. (wartość projektu - ok 37 mln złotych)”.
ZEC  uzyskał  dofinansowanie  na  pewne  działania  dot.  przekształcenia
instalacji, dostosowania emisji gazowych. Zapytał, czy drugi raz staramy się
o środki.
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Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz powiedział, że kiedy to Stanowisko
było  przygotowywane  na  wniosek  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  chcieli
ująć  wszystkie  ważne kwestie.  W ZEC oprócz kwestii  źródła,  czyli  kotłów
pozostaje kwestia doprowadzenia i wymiana na preizolaty, gdzie też chętnie
skorzystaliby z dofinansowania,  ponieważ są duże straty,  gdyż nie ma rur
preizolowanych.  Kwestia  drzewek  –  proponował  w  ubiegłej  kadencji,  jest
zwolennikiem  bardziej  uporządkowanego  i  systematycznych  nasadzeń.
Można się jeszcze raz nad tym zastanowić. Po ostatnich informacjach WFOŚ
zmienił swoje nastawienie i zaapelował do radnych, aby Stanowisko w tym
zakresie zostało wygenerowane. Na chwilę obecną nie ma uruchomionego
programu Pone III edycji. W związku z tym wszystkie wnioski mieszkańców
na  2019  rok  nie  będą  realizowane.  Był  to  program,  który  cieszył  się
zainteresowaniem w Pabianicach.  Jeżeli  jest  taka możliwość poprosił,  aby
spróbować dotrzeć do Programu „Czyste powietrze” w WFOŚ i rozszerzyć go
na mieszkańców. Jeżeli nie będzie programu Pone III, to będziemy starali się
mieszkańcom  pomóc  w  przygotowywaniu  dokumentów  i  w  pozyskaniu
środków  finansowych  z  programu  „Czyste  powietrze”,  aczkolwiek  jest  on
podobno skomplikowany i obarczony różnymi wskaźnikami.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  powiedział,  że  mieszkańcy
gospodarstw domowych muszą mieć łatwy i powszechnie dostępny program,
żeby mieli możliwość wymiany źródeł ciepła niespełniających odpowiednich
emisji. Bez tego samorządy będą musiały radzić sobie same, ale będzie to
trwało o wiele dużej. Powinien zostać przygotowany jeden program centralny,
w  celu  wyeliminowania  piecy,  które  generują  zanieczyszczenia.
W uzasadnieniu pokazywane są działania, jakie podejmuje miasto. Jednakże
te zadania nie wyeliminują podstawowego zagrożenia, jakie jest źródło ciepła
i bez programu dotacyjnego będzie trudno poradzić sobie z tym tematem.
Wybraliśmy  tych  3  przedstawicieli  –  Prezes  Rady  Ministrów  Tadeusz
Morawiecki gospodaruje pracą i dzieli tą pracą, powinien być adresatem tego
stanowiska,  ponieważ  powinien  zająć  się  tą  sprawą  jako  pierwszy,
przedstawicielem rządu w województwie jest wojewoda, dlatego na jego ręce
też  chcemy złożyć  to  stanowisko,  żeby  uruchomić  wojewódzkie  fundusze
ochrony  środowiska, senatorowi RP Maciejowi Łuczakowi, bo jest jedynym
parlamentarzystą z Pabianic, który powinien w ten temat się zaangażować.
Jeżeli  jest  wola  to  można  przedstawić  to  stanowisko  wszystkim
parlamentarzystom, żeby skutecznie załatwić ten temat.  Uważa, że jest  to
temat Parlamentu i Rządu, żeby rozwiązać tę sytuację.

Radna  Monika  Cieśla  powiedziała,  że  na  stronie  internetowej  NFOŚiGW
odbyła  się  konferencja  Ministra  Ochrony Środowiska Henryka Kowalczyka
wraz z Prezesem NFOŚ Kazimierzem  Kujdom, na której  poinformowano,
że  od  21  stycznia  2019  roku  wznowiony  jest  nabór  wniosków
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o dofinansowanie przedsięwzięć w ramach Programu Priorytetowego „Czyste
powietrze”,  który  nastąpił  po  dostosowaniu  do  przepisów  powszechnie
obowiązujących  oraz  dostosowaniu  systemów  informatycznych  do  tego
programu. Wnioski można składać w WFOŚ. Kwestia osób wymienionych.
Portal  spiderweb  podaje,  że  Komisja  Europejska  w  nadchodzącej
perspektywie  budżetowej  na  lata  2021-2027  nie  zamierza  przeznaczać
unijnych pieniędzy na technologie wykorzystujące paliwo kopalne – węgiel
i gaz. Kłóciłoby się to ze zdaniem Brukseli z przyświecającą Unii Europejskiej
i polityką klimatyczną, program Czyste powietrze finansowany był pośrednio
z  funduszy  unijnych.  To  właśnie  z  Brukseli  NFOŚiGW  ma  pozyskiwać
większość  pieniędzy  na  jego  realizację  Uważa,  że  ten  katalog  należy
poszerzyć przede wszystkim o Komisję Europejską. Są tam przedstawiciele,
którzy  powinni  bronić  interesów  Polski  i  takich  interesów,  które  byłyby
interesami  naszych  mieszkańców,  jeśli  chodzi  o  przeznaczenie  środków
na  dofinansowanie  gospodarstw  domowych  w  zakresie  nisko
i  wysokoemisyjnych  źródeł  grzewczych.  Złożyła  wniosek  o  dopisanie  w
paragrafie  4  Stanowiska  -  Komisji  Europejskiej  oraz  innych
parlamentarzystów.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że nie ma problemu
żeby rozszerzyć adresatów Stanowiska. Nie chodzi o program, który zostanie
napisany proforma. Należy uruchomić program prosty w obsłudze. Fundusze
europejskie,  wiadomo  jakie  jest  podejście  Komisji  Europejskiej.  Źródła
dofinansowania  –  są  też  środki  krajowe.  Ranga  tego  tematu  jest  bardzo
istotna. Poprosił o konkrety, które umożliwią podjęcie takiego Stanowiska.

Radna  Monika  Cieśla  w  imieniu  Klubu  Radnych  PiS  złożyła  wniosek  o
dopisanie  w  paragrafie  4  –  Przewodniczącemu  Komisji  Europejskiej,
parlamentarzystom z okręgu wyborczego Nr 11

Rada  podjęła  Stanowisko  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  w  sprawie
wystąpienia z apelem do prezesa Rady Ministrów o pilne uruchomienie
środków na powszechnie  dostępne programy dotacyjne  na  poziomie
kraju  wspierające  wymianę  niskosprawnych  i  wysokoemisyjnych
instalacji grzewczych. (Zał. Nr 46)
Głosowanie: za – 21,   przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Ad.26.
Wobec  braku  spraw  prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu.
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Ad.27.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski zamknął  obrady  IV  sesji  Rady
Miejskiej w Pabianicach o godz. 16.15.

Zał. Nr 47 - Komisja Uchwał i Wniosków

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

       Protokółowała:                                            Obradom przewodniczyli:

    Agnieszka Michel                                           Krzysztof Rąkowski
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